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...prawidłowo wcielacie w życie 
postanowienia I Krajowej Konferencji 

Polskiej Zjednoczonej Partii Robotniczej
EDWARD GIEREK
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Wizyta I Sekretarza KC naszej Partii w ub. so
botę, należy niewątpliwie do tych wydarzeń, 
które liczą się i zajmują poczesne miejsce 
w kronice kombinatu. Bardziej jednak, niż 
odnotowanie tego faktu w historii huty, 
interesuje nas dzień dzisiejszy i najbliż

sza przyszłość.
W wystąpieniu Towarzysza Edwarda Gierka dwa mo

menty utkwiły nam szczególnie mocno w pamięci i na nie 
warto zwrócić uwagę. Mam tu na myśli wysoką ocenę 
pracy naszej huty przez I Sekretarza KC oraz apel 
o utrzymanie wysokiego tempa wzrostu produkcji stali.

Huta pracuje dobrze, ale sa jeszcze możliwości popra
wienia wyników — powiedział Towarzysz Gierek. W tym 
stwierdzeniu zawarte sa istotne treści naszego życia, je
żeli zastanowić się nad tym głębiej. Na pewno każdy 
z nas potrafi pracować ofiarnie, z zapałem, z sercem, 
Jeżeli jego praca spotyka się z uznaniem, jeżeli jest do- 

Jedyna droga — 
dynamiczny rozwój kraju 

ceniana i ceniona. A nieustanne poprawianie wyników, 
utrzymanie wysokiego tempa wzrostu produkcji — ozna
cza bardzo wiele. Przede wszystkim wyższy poziom ży
cia społeczeństwa.

Nie jest przecież sloganem — o czym przekonaliśmy 
się w okresies dzielącym nas od grudnia 1970 — że je
dynie w pracy tkwią rezerwy prowadzące do szybszego 
rozwoju wszystkich dziedzin życia.

Podobnie iak nie jest sloganem fakt — co dobitnie 
podkreślał Towarzysz Gierek podczas pobytu w naszej 
hucie — że celem działania naszej Partii jest człowiek 
a więc ciągła, nieustanna troska o poprawę jego warun
ków życia.

Zapoczątkowane po grudniu szerokie konsultacje kie
rownictwa Partii z ludźmi pracy — trwają nadal. Weszły 
już do stałej praktyki partyjnej, są nieodłącznym elemen
tem cementującym wfęź ze społeczeństwem.

Sobotnia wizyta 4 Sekretarza KC w Hucie im. Lenina, 
już trzecia z kolei, potwierdziła raz jeszezc konsekwentną 
politykę Partii zapoczątkowana przez jej kierownictwo 
przed trzema niespełna laty. Rozmowy naszego politycz
nego przywódcy z hutnikami, bezpośrednio na stanowi
skach pracy, to właśnie jeden z przejawów troski o czło
wieka. któremu podporządkowane jest partyjne działanie 
w każdej chwili i na każdym szczeblu.

D. RYBARCZYK
fW'ystqpien*a wypłoszone ha spotkaniu Towarzysza 

Gierka z aktywem huty drukujemy na str. 3.)

Przedwyborcze spotkania 
z kandydatami na radnych
Podajemy terminy najbliż

szych spotkań wyborców z 
kandydatami na radnych, 

jakie odbędą się w Nowej Hu
cie.

W DNIU 21 LISTOPADA 
BR.

— W Klubie MPIK os. Cen
trum D o godz. 18.00 — z 
mieszkańcami osiedla Centrum 
D 1 Handlowego spotkają się: 
kandydaci do Rady Narodowej 
m. Krakowa W. Kunstler, D. 
Skorek, J. Jackowski, Z. Ga- 
worek, B. Krupa, J. Jankow
ski. J. Solarz. M. Anczyk, H. 
Piechocka-Monka oraz kandy
daci do Dzielnicowej Rady 
Narokowej F. Misiuda. S. 
Bochenek, M. Butyter. J. So- 
boeki. S. Wortman, .1. Trzebia
towski;

— W Klubie Wersalik os. 
Ogrodowe godz. 18.00 — z 
mieszkańcami osiedli: Hutni
czego, Centrum A, Ogrodowe
go — kandydaci do Rady Na
rodowej m. Krakowa: A. Grab- 
czyński, S. Ciepły. B. Folfasiń- 
ska, J. Plater. H. Wiśniewski. 
H. Fabryczna, B. Dura oraz 
kandydaci do Dzielnicowej Ra
dy Narodowej: S. Panus, A. 
Zajączkowski. B. Walczak, E. 
Szmid, E. Wąchał, J. Twar
dowski;

— w Szk. Podst. nr 100. os. 
XX-lecia PRL o godz. 18.00 — 
z mieszkańcami osiedli Koś
ciuszkowskiego i XX-lecia PRL 
— kandydaci do Rady Naro
dowej m. Krakowa: E. Kruk, 
K. Znamirowski, R. Bakalarz, 
M. Nowak. H. Cichowska, A; 
Salomon, Z. Stawarz, W. Sta

niszewski. A. Grzesiak. G. 
Kałka-Toboła. A. Majewska, J. 
Piwowarski oraz kandydaci do 
Dzielnicowej Rady Narodowej
A. Mroczka, L. Kmietowicz. 
S. Serwiński. L. Godawska, II. 
Prokop. .1. Maciejewska, J. 
Rusiniak;

— z mieszkańcami Czyżyn 1 
Lęgu — w Szk. Podst. nr 52 
os. Czyżyny o godz. 18.00 — 
kandydaci do Rady Narodowej 
m. Krakowa A. Becla i M. Kar- 
kosza oraz kandydaci do DRN 
S. Bartosz. J. Piskorz. M. Bo
chenek. A. Ptak, Z. Stawarz, 
M. Jaworska, J. Nalepka.

W DNIU 22 LISTOPADA 
BR.

Z mieszkańcami osiedli — 
Kolorowego i Spółdzielczego — 
w Szk. Podst. nr 92 os. Spół
dzielcze — spotkają się kan
dydaci do Rady Narodowej m. 
Krakowa W. Kunstler, D. Sko
rek. J. Jackowski, Z. Gaworek,
B. Krupa. J. Jankowski, J. So
larz, M. Anczyk. H. Piechocka- 
Monka oraz kandydaci do 
Dzielnicowej Rady Narodowej 
F. Misiuda. S. Wortman, J 
Trzebiatowski, H. Piechocka- 
Monka, S. Bochenek, M. Buty
ter, J. Sobocki;

— w Szk. Podst. nr 80 Na 
Skarpie o godz. 18.00 z miesz
kańcami osiedla Na Skarpie — 
kandydaci do Rady Narodowej 
m. Krakowa A. Grabczyński, 
S. Ciepły, B. Folfasińska. J. 
Plater, H. Wiśniewska. H. Fa
bryczna, B. Dura i kandydaci 
do Dzielnicowej Rady Narodo
wej E. Cisowski, Z. Sosenko,

(Dalszy ciąg na str. 2)

Narada aktywu
propagandowego HiL

12 bm. odbyła się narada 
Wydziału Propagandy KW 
PZPR z udziałem II sekre
tarza KW PZPR — tow. 
Andrzeja Czyża, kier. Wy
działu Propagandy KW — 
Jana Bronka, sekretariatu 
KF PZPR HiL i czołowego 
aktywu -propagandowego 
huty, dotycząca oceny dzia
łalności ideowo-wychowaw- 
czej i propagandowej w 
hucie.

Ze względu na ważność 
i rangę poszczególnych pro
blemów. w następnym nu
merze zamieścimy obszerną 
relację z narady.
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Wykonali 
Dian roczny
_____ _____

Zjednoczenie Budowni- I 
ctwa Przemysłowego „Bu- j 
dostał“ zameldowało, że w 
dniu 12 listopada br. wy
konało zadania roczne usta
lone na 1973 r. w planie te- 
•hniczno-ekonomicznym w 
wysokości 1 mld 400 min zł 
w produkcji budowlano- 
montażowej.

Do końca roku zostaną 
wykonane dodatkowo zada
nia wartości 300 min zl i 
tym samym wielkość pro
dukcji podstawowej wynie
sie 1 mld 700 min zł.

Osiągnięcie tego sukcesu 
było możliwe dzięki ofiar
nej pracy załóg i kolekty
wów gospodarczo-politycz- 
nych Zjednoczenia — jako 
realizacja hasła „Polskę Ju
tra — budujemy dzisiaj“.

,________________—------------------------------------------------------ ----------
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Tow. Józef Błaszczak 
w Walcowni Taśm

Przed kilku dniami w
Walcowni Taśm odbyło 
się spotkanie aktywu wy

działu z delegatem na Krajo
wą Konferencję PZPR — 
mgr inż. Józefem Błaszcza- 
kiem. Poinformował on zebra
nych o problemach porusza
nych na Konferencji, do któ
rych należą m. in.:

• wyzwolenie rezerw w la
tach 1971—1973 w wielkoś
ciach dotąd niespotykanych,

• wyznaczenie kierunków 
działania zgodnie z progra

Książeczki dla sierot od załogi ZRH
W ubiegłą sobotę, w Zakładzie Remontów 

Hutniczych HPR miała miejsce niezwykle miła 
uroczystość. Padczas Zakładowej Konferencji 
Sprawozdawczo-Wyborczej ZMS. młodzież Wy
działu Remontów Mechanicznych i Wydziału Re
montu Pieców, zakomunikowała c ufundowaniu 
książeczek mieszkaniowych dla sierot po byłych, 
długoletnich pracownikach ZRH. Pieniądze na 
wkłady mieszkaniowe, zetemesowcy wypracowali 
w czynie produkcyjnym na rzecz zakładu.

Książeczkę mieszkaniowa z wkładem w wyso
kości 21) tysięcy złotych otrzymał IRENEUSZ 
KRYSKOW1AK z rąk przewodniczącego Zarządu 
Wydziałowego ZMS — Mieczysława Wielgusa.

Książeczkę mieszkaniowa z wkładem 12 ty
sięcy złotych otrzymała HELENKA URBAN, z 
rąk przessodniczącego Rady Zakładowej — Mie
czysława Kowalskiego.

Ponadto opiekunowie przyrzekli dalszą pomoc 
swym małym podopiecznym. (R)

mem. wypracowanym przez 
VI Zjazd Partii,

• wzrost poziomu życia 
społeczeństwa; wzrost plac w 
okresie ostatnich trzech lat 
zamknie się liczbą 18—20 
proc., a więc tyle, ile zakła
dano na całą pięciolatkę; 
przeznaczono 26 mld zł. na u- 
trzymanic dotychczasowych 
cen podstawowych artykułów 
spożywczych w roku 1974,

• konieczność utrzymania 
wysokiego tempa wzrostu 

produkcji oraz budowy no
wych inwestycji.

To tylko niektóre zagadnie
nia, o których mówił tow. 
Błaszczak. odpowiadając z ko
lei na liczne pytania.

Na spotkaniu kilku towa
rzyszy otrzymało uroczyście 
legitymacje partyjne — człon
kowskie i kandydackie.

Tow. Biaszczaka. który od
chodzi z naszej huty na stano
wisko dyrektora ZHŻiST oraz 
wiceministra — członkowie 
organizacji partyjnej przy 
P-66 serdecznie pożegnali 
kwiatami, życząc mu wielu 
sukcesów w nowym miejscu 
pracy, (mg)

Fot. M. Gładysek
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Przedwyborcze spotkania
(Dalszy ciąg ze str. 1) 

H. Fabryczna, S. Smuda, T 
Kowal, B. Szylko, J. Hodor, W. 
Łozińska, P. Jagielewicz, K. 
Brzezińska;

— z mieszkańcami osiedl! 
Sportowego, Zielonego, Szkol
nego — w Technikum Budowl. 
os. Szkolne o godz. 18.00 — 
kandydaci do Rady Narodowej 
m. Krakowa S. Rek, .1. Kabaj, 
S. Gryboś, M. Wąs, A. Poda, 
J. Włudarski, B. Walczak i 
kandydaci do Dzielnicowej Ra
dy Narodowej J. Porębski, J. 
Włudarski, R. Sztyk, M. Woj
tas, H. Zmarlicki, R. Wejs, M. 
Nowak.

W DNIU 23 LISTOPADA 
BIL

— z mieszkańcami osiedli 
Teatralnego, Górali, Krako
wiaków — w Szk. Podst. nr 87 
oś. Teatralne o godz. 18.00 — 
spotkają się — kandydaci do 
Pady Narodowej m. Krakowa 
S. Rek, J. Kabaj, S. Gryboś, 
M. Wąs, A. Poda, J. Włudarski, 
B. Walczak oraz kandydaci do 
Dzielnicowej Rady Narodowej 
W. Engel. E. Rogala, Z. Wój
cik, A. Suder. K. Zapolska, Z. 
Buchta, W. Pietrzyk;

— z mieszkańcami osiedli: 
Kazimierzowskiego, Dąbro
wszczaków, Jagiellońskiego — 
w Szk. Podst. nr 115 w os. Ja

Pod adresem Wydziału P-55

Nie zaniedbujmy
spraw

Jestem absolutnie pewny: 
nie ma wśród 35-tysięcznej 
załogi naszego kombinatu czło
wieka, który by nie wiedział o 
istnieniu Zakładowego Domu 
Kultury. Niestety: jestem rów
nież pewny, iż mimo takiego 
Stanu rzeczy, spora część zało
gi nie wić co się w tym ZDK 
dzieje.

Przyczyn tej smutnej praw
dy, jest zape vne kilka, ale 
najistotniejszą i najboleśniej
szą zarazem, jest brak nawy
ków uczestniczenia w życiu 
kulturalno - oświatowym, za
równo u szeregowych robotni
ków jak i kierowników poszcze
gólnych wydziałów. Oczywiście 
są wyjątki, ale wyjątki nie 
stanowią reguły, toteż Huta 
im. Lenina, aczkolwiek nie 
jest co prawda pod tym wzglę
dem zjawiskiem w kraju odo
sobnionym, na żadne ulgi w 
ocenie, mimo wszystko liczyć 
nie może. Zwłaszcza wobec 
faktu, że ma ambicję uchodzić 
za przodującą w produkcji. O 
tych ambicjach każdy Polak 
już od lat dobrze wie. Ale 
ambicja przodowania w pro
dukcji, nie zawsze idzie w 
parze z dostateczną troską o 
rzeczywiste podnoszenie po
ziomu kultury ogólnej hutni
czej załogi.

— Jak to! — wykrzyknie w 
tym miejscu ten i ów. My nie 
troszczymy się o sprawy kul
tury? A miliony złotych wy
dawane z naszego budżetu co
rocznie na kulturalno-oświa
towa działalność ZDK HiL, to 
gips?

Odpowiem: Nie, to nie 
„gips”, lecz pieniądze, ale wy
rzucane niemal w błoto. Oto 
konkretny przykład: Dnia 14 
bm. w klubo-kawiarni ZDK

Śladem naszej krytyki
W związku z notatką, która 

ukazała się w „Głosie Nowej 
Huty” w dniu 29. 09. 73 r. pod 
tytułem „Kiedy i gdzie mają 
jeść”, a napisana została w o- 
parciu o niepełną informację, 
chcę Szerzej naświetlić poru
szony problem.

Z uwagi na ciągły ruch u- 
rządzeń obsługiwanych przez 
starszych maszynistów ssaw 
gazowych i konieczność stałe
go nadzorowania ich pracy, nie 
ma możliwości wprowadze
nia stałych 15-minutowych 
przerw na spożycie posiłku. O- 
bowiązujące jednocześnie bar
dzo rygorystyczne przepisy na 
tym stanowisku zabraniają 
pełnienia zastępstwa przez po
mocników (I maszynistów) w 
osesie udawania się starszych 

giellońskim o godz. 18.00 — 
kandydaci do Rady Narodowej 
m. Krakowa W. Borusiewicz, 
M. Badacz, S. Brożyna, Cz. 
l ach, W. Hanek, S. Domaga
ła, S Musiał, Ł. Frey, Z. Ko
coń i kandydaci do Dzielnico
wej Rady Narodowej M. Smo- 
leń, T. Górski, Ł. Frey, B. Pie- 
troń, J. Piotrowicz, II. Swltoń, 
J. Wolnik, J. Drożdżyński, J. 
Iskra, S. Węgrzyn.

W DNIU 25 LISTOPADA 
BR. (niedziela)

— z mieszkańcami Luboczy 
i Grębalowa — w Szk. PodsL 
nr 75. os. Lubocza, godz. 15.00 
— spotkają się: kandydaci do 
Rady Narodowej m. Krakowa 
L. Stcfaniszyn, A. Becla oraz 
kandydaci do Dzielnicowej Ra
dy Narodowej S. Król, J. Cze
kaj, S. Piskorz, J. Opyrehał, D. 
Satora Z. Stajszczyk, S. Bęt
kowski.

Na spotkaniach kandydaci 
na radnych referować będą 
tematy: „Zadania rad narodo
wych i FJN w świetle posta
nowień I Krajowej Konferen
cji PZPR” i „Węzłowe pro
blemy rozwoju gospodarczego 
dzielnicy Nowa Huta”.

Terminarz dalszych spotkań 
z kandydatami na radnych po
damy w następnym numerze 
„Głosu". (g)

kultury
Hil,. zorganizowano dla zało
gi Wydz. P-55 spektakl Teatru 
Jednego Aktora. Wystąpił w 
nim Jerzy Aleksander Brasz- 
ka, wykonując utwór scenicz
ny Jana Bijata pt. „Przed 
Grudniem”.

Znając tytuł sztuki, nie tru
dno domyślić się jej treści — 
politycznie i społecznie, bardzo 
mocno zaangażowanej. Oglą
dając ją zrozumiałem, że ce
lem tej wyjątkowej na polskich 
scenach sztuki, jest za pomocą 
bardzo atrakcyjnej formy, u- 
czenie widza, politycznego my
ślenia. To znaczy — m. in. u- 
miejętności oddzielania plew 
od ziarna, oraz odważnego mó
wienia „nie” wszędzie tam, 
gdzie prosperowanie różnych 
„Henryków” i „Ludwików" 
(bohaterowie sztuki), sprawia, 
że prosta droga budowy so
cjalizmu, staje się w pewnych 
momentach krętą i wyboistą.-

Ale mniejsza o szczegóły. 
Nie o nich chciałem tu pisać, 
lecz o zignorowaniu przez pra
cowników Wydz. P-55. zorga
nizowanej dla nich — dodajmy 
— w ramach tegorocznej O- 
limpiady Kulturalnej HiL, im
prezy.

Nie wiem ilu ludzi liczy Wy
dział. nie wiem również jak 
często odrywani oni są od 
spraw produkcyjnych. dla 
wzbogacenia swej kultury. 
Wiem natomiast, że udział 
ośmiu osób w wydziałowej 
imprezie, to po prostu skandal 
na miarę Wydziału, i jak naj
gorsze świadectwo wystawione 
sobie zarówno przez organiza
cję partyjną. młodzieżową, 
związkową jak i kierownictwo!

A może w P-55 ani kie
rownictwa ani żadnych orga
nizacji wcale nie ma?

(OKT.)

maszynistów do baru dla spo
życia posiłków z uwagi na brak 
odpowiednich uprawnień i 
niewystarczające kwalifikacje 
zawodowe.

Zastępstwo w tym czasie 
pełnione jest przez mistrza 
zmianowego względnie bryga
dzistę. Ich charakter pracy nie 
pozwala na zastąpienie star
szych maszynistów ssaw 
zawsze o jednakowej porze, 
niemniej jednak nie było do
tychczas przypadku aby nie 
mogli oni zjeść posiłku w cza
sie pracy z powodu braku za
stępstwa.

Próby przynoszenia posiłków 
starszym maszynistom ssaw 
przez pomocników — I-ch ma
szynistów nie zdały w prakty
ce egzaminu i zostały zanie

PRI „BUDOSTAL” realizu
je inwestycje o dużym zna
czeniu dla miasta Krakowa. 
Wykonując je, podejmuje zo
bowiązania, w celu skracania 
końcowych terminów budo
wy. Do takich inwestycji rea
lizowanych przez PRI „BUDO
STAL", objętych zobowiąza
niami załogi tego przedsiębior
stwa należą:

MIĘDZYZAKŁADOWA STA
CJA KOLEJOWA w Łęgu dla 
Zakładów Betoniarskich i Żel
betowych — realizacja zobo
wiązania dotyczy skrócenia 
cyklu budowy o 4 miesiące tj. 
do 31 maja 1974 r. (termin 
pierwotny — 30 września 1974 
r.). Prace przebiegają zgod
nie z harmonogramem. Plano
wana oszczędność z tytułu 
skrócenia cyklu budowy po
winna wynieść 3.140 tys. zł. Do 
dnia dzisiejszego uzyskano 
już 2.250 tys. zł. Przewiduje 
się dodatkowe znaczne skró
cenie robót w zakresie na
wierzchni kolejowej;

TORY KOLEJOWE do Fa
bryki Domów w Płaszowic — 
załoga wykonała podjęte zo
bowiązanie polegające na 
skróceniu cyklu budowy to
rów. Roboty zostały zakończo
ne o 10 dni przed planowa
nym terminem tj. 20 czerwca 
1973 r. Realizacja zobowiąza
nia przyniosła oszczędność w 
wysokości 1.060 tys. zł.

nmiiiiiiBiiiHniniiiHinłHni
WODA SODOWA 
Z_. ORZESZKAMI

Ze Stalowni Martenowskiej 
otrzymaliśmy kolejny „ekspo
nat" świadczący o braku właś
ciwej kontroli jakości produk
cji. Jest nim butelka wody 
gazowanej, jedna z wielu do
starczanych załodze przez wy
twórnię OZR HiL. Wewnątrz 
zamkniętej kapslą butelki, za
pewne dla podniesienia walo
rów smakowych napoju, pły
wają skorupy z orzechów.

Dziękujemy za taką wo
dę. powiedzieli stalownicy i 
dostarczyli rzeczoną butelkę 
do redakcji. A my stawiamy 
Wytwórni Wód Gazowanych 
OZR HiL pytanie: skąd wzię
ły się w butelce te łupy 1 Jaka 
Jest gwarancja, że do napo
jów tutaj wytwarzanych, nie 
dostana się inne świństwa?

(jd)

Ślubowanie 
chorążych 

pożarnictwa
10 bm. odbyło się uroczyste 

ślubowanie 141 kadetów z no
wohuckiej Szkoły Chorążych 
Pożarnictwa. Dotychczas zko- 
ła ta istniejącą zresztą już 20 
lat kształciła tylko szerego
wych strażaków i dopiero od 
tego roku uczniami jej są ka- 
deci-chorążowie pożarnictwa.

W uroczystości, która odby
ła się przed budynkiem stra
ży pożarnej w Nowej Hucie 
wzięli udział przedstawiciele 
władz dzielnicy, oraz Komen
dy Miejskiej i Wojewódzkiej 
Straży Pożarnych, a także za
stępca komendanta Głównego 
Straży Pożarnej płk. .1. Gat- 
lik. Kadeci w asvście kompa
nii krakowskiej Komend'- 
Straży Pożarnej wysłuchali 
rozkazu specjalnego, złożyli 
ślubowanie i otrzymali indek
sy. (RD) 

chane. Posiłki wydawane są > 
spożywane przez pracowników 
w czterech barach znajdują
cych się na terenie Zakładu.

Jednocześnie informuję, że 
na terenie wydziału K-3 urzą
dzonych jest 7 pokoi śniadań 
w których pracownicy mogą 
spożywać posiłki. M. in. pokój 
śniadań znajduje się w hali 
ssaw gazowych w oddziale wę- 
glopochodnych nr 2. Nie u- 
rządzono pokoju śniadań w 
hali ssaw ZK-1 z uwagi na 
brak odpowiedniego miejsca 
Znajduje się natomiast w te’ 
hali kabina dżwiękpchłonna w 
której pracownicy mogą spo
żywać posiłki. W miarę potrzeb 
i posiadanych możliwości u- 
rządzać będziemy dalsze po
koje śniadań poprawiając tym 
samym warunki socjalne za
łogi.

Kierownik Wydziału 
ngr tai. ZDZISŁAW HYLA

Dla dzielnicy i miasta
— zobowiązania PRI „Budostal“
BOCZNICA KOLEJOWA do 

Zakładów Młynarskich „Wie
czysta" — zobowiązanie do
tyczące skrócenia terminu 
wykonania bocznicy kolejo
wej do Zakładów Młynarskich 
„Wieczysta" zostały już wy
konane. W dniu 30 kwietnia 
br. skierowano ruch kolejowy 
na nowo wybudowaną boczni
cę, likwidując niebezpieczny 
przejazd przez ul. Mogilską.

Termin realizacji skrócony 
został o dwa miesiące. Uru
chomienie nowej bocznicy do 
Zakładów Młynarskich „Wie
czysta” ma duże znaczenie dla 
miasta Krakowa i dzielnicy 
Nowa Huta, z uwagi na zape
wnienie bezkolizyjnego ruchu

Najlepsi w „Mostostalu”
W KPKSiUP „Mostostal" w 

N. Hucie dokonano podsumo
wania wyników współzawod
nictwa za pierwsze półrocze 
1973 r. Komisja współzawod
nictwa zakładowego oceniała: 
organizacje pracy, postęp te
chniczny, dyscyplinę pracy, 
czyny społeczne i zobowiąza
nia oraz podnoszenie kwalifi
kacji zawodowych. Pierwsze 
miejsce i nagrodę w wysoko
ści 10 tysięcy zł oraz dyplom 
uznania zdobyły brygady KGR 
5 (Remonty), drugie miejsce 
nagrodę w wysokości 5 tysięcy 
złotych i dyplom przypadło 
Bazie Sprzętu, trzecie miejsce 
zdobył KGR 2.

Na pierwszym miejscu in
dywidualnie we współzawod-

Harcerzom warto pomóc
Prawie wszystkie nowohuc

kie szczepy harcerskie 
mają swych oddanych 
przyjaciół zorganizowanych w 

Kołach Przyjaciół Harcerstwa, 
działających w ramach szkol
nych Komitetów Rodziciel
skich. Członkami KPH są 
przede wszystkim rodzice zu
chów i harcerzy. Zadaniem 
Kół Przyjaciół Harcerstwa jest 
niesienie wszechstronnej po
mocy jednostkom organiza
cyjnym ZHP — tak ideowo- 
wychowawczej, jak również 
materialnej. Zdecydowana 
większość nowohuckich KPH 
zadania te z dużym pożytkiem 
dla ZHP realizuje.

Odbywają się wspólne po
siedzenia prezydiów KPH z 
Radami Szczepów, na których 
omawiane i rozwiązywane są 
problemy wychowawcze, prog
ramowe. a także natury ma
terialnej. Tam gdzie członka
mi KPH są ludzie doceniaja- 
cv ideowo-wychowawcza rolę 
Związku Harcerstwa Polskie
go. pomoc udzielana Harcer
stwu jest bardzo widoczna 
podnoszenie poziomu działal
ności harcerskiej w szkole.
■ «rw

Sejmik 
Młodej Kadry 
Inżynieryjnej

14 bm. odbył się Sejmik 
Młodej Kadry Inżynieryjno- 
Technicznej i Ekonomicznej 
HiL. Referat wprowadzający 
wygłosił wiceprzew. ZF ZMS 
Kazimierz Znamirowski. Na
stępnie odbyła się dyskusja, 
po czym wybrano delegatów 
na Ogólnopolskie Forum Mło
dych Twórców Nauki i Tech
niki oraz Sejmik Wojewódzki.

Szczegółową relację z Sej
miku zamieścimy w następ
nym numerze. (RD)
ZZZZZZZZZZ^^ZZZZZZ<Z>5*ęZ

Wszyscy świadczymy na 
Narodowy Fundusz Ochro* 
ny Zdrowia.

na dwupasmowej ulicy Mo
gilskiej.

W pierwszych miesiącach 
przyszłego roku PRI „BUDO
STAL” przystąpi do budowy 
nowej linii tramwajowej w 
osiedlu Złotej Jesieni w Nowej 
Hucie. Dla eweutualnego 
skrócenia cyklu realizacji tej 
inwestycji, już w najbliższym 
czasie poczynione zostaną sta
rania, celem wzorowego przy
gotowania tej budowy.

Jak więc z powyższego wy
nika tak kierownictwo jak i 
załoga PRI „BUDOSTAL” 
podchodzi do spraw związa
nych z potrzebami naszej 
dzielnicy i miasta ze zrozu
mieniem i dużą troską. Zda- 

nictwie o tytuł BPS uplasowa
ła się brygada Władysława 
DUBIELA z KGR 5, na dru
gim miejscu bryg. Tadeusza 
Krzeszowskiego z tego same
go KRG 5, kolejne miejsca 
zdobyły brygady Lucjana Lud- 
wickiego z KGR 2 oraz Jana 
Szaroty z KGR 6. Za pierw
sze miejsce brygada zdobyła 
proporzec przechodni oraz dy
plom.

Na spotkaniu z organizato
rami współzawodnictwa z jed
nostek organizacyjnych (KGR- 
ów i Baz) omówiono nowe kie
runki w ruchu współzawodni
ctwa, zadania organizatorów 
oraz wręczono nagrody.

ZBIGNIEW SIKORA 
korespondent

Nowohuckie Harcerstwo 
wiele zawdzięcza ruchowi 
Przyjaciół Harcerstwa. Dzięki 
inicjatywie Dzielnicowej Rady 
Przyjaciół Harcerstwa, nowo
hucki Hufiec ZHP posiada 
własny ośrodek szkoleniowo- 
wypoczynkowy w Gołkowi
cach pow. Nowy Sącz. Dzięki 
inicjatywom podejmowanym 
przez poszczególne Koła Przy
jaciół Harcerstwa wiele no
wohuckich szczepów harcer
skich posiada już pełne wypo
sażenie sprzętowe, biwakowo- 
obozowe.

Istnieją jednak jeszcze 
szczepy harcerskie, które tej

miBtimwrammwmwfflwiimłiłiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiinHiir

Jak wykonujemy plan?
TABELA WYKONANIA 

ZADAŃ PRODUKCYJNYCH 
HiL DO 14 BM. WŁ.

proc. pl. 
Zakład Mat. Ogniotrwałych 

wyroby szamotowe 99
wyroby zasadowe 100

Zakład Koksochemiczny
koks ogółem 96
koks wielkopiecowy 95

Aglomerownie HiL
aglomerat I 94
aglomerat II 106

Wielkie Piece
surówka 99

Stalownie Hil.
stal ogółem 98
stal martenowska 102
stal konwertorowa 93

Wydział Wlewnic
wlewnice H9

Wydział Walet mUi Wetąpse
kęsiska 96
kęsy 98

Walcownia SłaMng
slaby 98

Walcownia Gorąca Mach
blacha 98

Walcownia Gwrąea Yaem
taśma 18*

Walcownia Drób»«
profile drobne W3
walcówka 92

Waloownie
wyroby gor. wal-Twone 108 

Walcownia Zimna Blach
blacha czarna 95
blacha ocynkowana 105
blacha ocynowana ogwśowo 93 
i elektrolitycznie 94

Wydział Rur Zgrzrwanyah
rury stalowe 101

Wydz. Profili Gięóecta w Beehni 
profHe gięte 117 

jąc sobie sprawę z tego, że 
każde z realizowanych zadań 
jest potrzebą niezwykle pilną, 
podejmuje zobowiązania, któ
rych celem jest jak najszybsze, 
oddanie tych inwestycji dla 
potrzeb dzielnicy i miasta.

(B)

Najcenniejszy dar
— choremu koledze

Roman Węgrzyn, długoletni 
pracownik Walcowni Rur 
Zgrzewanych HiL pilnie po
trzebował pomocy. Poddany 
został ciężkiej operacji chi
rurgicznej...

Na pomoc choremu pospie
szyli koledzy, złożyli najcen
niejszy dar — własną krew. 
Za ten ludzki odruch, zarów
no żona jak i kolektyw wy
działu składają serdeczne po
dziękowania — Tadeuszowi 
Bugajskiemu. Konradowi Ma
dejskiemu, Józefowi Palccz- 
nemu, Tadeuszowi Musze oraz 
Eugeniuszowi Lejko (R)

PRACA DLA KOBIET
Oddział Kwater Zbiorowych 

Huty im. I^nina zatrudni od 
zaraz kobiety do prac porząd
kowych w hotelach robotni
czych. Wynagrodzenie wg za
sad akordowych. Istnieje mo
żliwość zatrudnienia na 12 e- 
tatu oraz zakwaterowania.

Informacji udziela Oddział 
w Nowej Hucie os. Młodości 2, 
pokój 1.

pomocy dotychciM w dosta
tecznym stopniu nie odczuwa
ją. Szczepy te, ze względu na 
brak sprzętu obozowego ni« 
mogą samodzielnie organizo
wać Akcji Letniej. Zbyt małą 
odczuwają one pomoc i po
parcie dla swej codziennej 
działalności ze strony rodzi
ców zuchów i harcerzy.

Warto więc, aby wszystki« 
Komitety Rodzicielskie nowo
huckich szkół zainteresowały 
się pracą Kół Przyjaciół Har« 
cerstwa i szczepów harcer« 
skich oraz udzieliły im jak 
najdalej idącej pomocy zmie
rzającej do podniesienia pozio
mu pracy ideowo-wychowaw- 
czej wśród młodzieży harcer
skiej oraz odpow:edniego wy- 
Dobra praca KPH wpływa na 
posażenia w potrzebny sprzęt 
— szczepów harcerskich, (js)

Zamiast komentarza. Więk
szość wydziałów huty wykonała 
plany z nadwyżką. Dobrze i ryt
micznie pracują stalownicy z 
Martenowskiej. Dali dodatkowo
2.5 tys. ton stali. Bardzo dobry 
wynik uzyskała załoga Walcow
ni Taśm: wykonała plan z nad
wyżką 1,7 tys. ton. Mocne tem
po pracy utrzymała też załoga 
Walcowni Drobnych Profili. 
Wykonała plany, dostarczyła 
dodatkowo kilkaset ton profili. 
Z nadwyżką zrealizowały też 
swe zadania załogi: Ocynkowni 
Blach, Wydz. Profili Giętych w 
Bochni. Wydz. Wlewnic.

Pozostali w tyle. Nie wyko
nała planu załoga Stalowni 
Konwertorowo Tlenowej. Nie
dobór wynosi ok. 8 tys. ton. Po
została w tyle załoga Wielkich 
Pieców. Zabrakło jej do planu 
ok. 1,5 tys. ton surówki. Nie 
wykonały swych planów załogi: 
Aglomerowni, Walcowni Zgnia
tacz, Walcowni Slabing, Wal
cowni Drutu 1 obu Ocynowni 
Blach. Zaległości nie są jednak 
duże, można je szybko zlikwi
dować.

Postój wagonów PKP w nor
mie. Mimo trudnych warunków 
przewozowych udało się utrzy
mać dobrą rotację taboru PKP 
w hucie. Limit postoju wago
nów nie został ani raz przekro
czony. Oto rezultaty (średni czas 
postoju wagonów PKP): 8 bm. 
— 9.5 godz.. 9 bm. — 10,8 godż., 
10 bm. — 8.8 godz., 11 bm. — 
10.9 godz., 12 bm. — 10.5 godz., 
13 bm. — 10,6 godz., 14 bm. —
10.5 godz. (jd)
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W sobotę. 10 listopada br., odbyła się w Hucie Im. Lenina narada 
szczególnego rodzaju. Było to spotkanie Towarzysza Edwarda Gierka 
z aktywem naszej huty, w którym uczestniczyli również członkowie 

Sekretariatu i Egzekutywy KW w Krakowie, z jego I sekretarzem Towa
rzyszem Józefem Klasą.

Wysoka ocena pracy hutników
(Omówienie wystąpienia Tow. Edwarda Gierka)

Jesteśmy przygotowani
do podjęcia nowych,

bardziej złożonych zadań
(Skrót wystąpienia Tow. Józefa Nowotnego)

W okresie przedzjazdowym, z in
spiracji hutniczej organizacji 
partyjnej, opracowaliśmy kom

pleksowy program rozwoju Huty 
im Lenina, który obok dodatkowych 
tysięcy ton stali i wyrobów walco
wanych był dorobkiem naszej or
ganizacji i całej załogi, z którym 
szliśmy na VI Zjazd naszej partii.

Dokument ten rodził się w pełnej 
zaangażowania dyskusji tysięcy ro
botników i techników, ludzi partii 
i bezpartyjnych, stanowiącej podsta
wę partyjnego działania w dziedzi
nie gospodarczej i ideowo-politycznej 
kształtowania klimatu dobrej roboty.

Zadania, które sobie w nim nakre
śliliśmy' na lata 1972—73 zostały nie 
tylko wykonane, ale i wysoko prze
kroczone.

Musimy jednak patrzeć w przysz
łość. Przed nami niełatwy rok 1974. 
Mówiliśmy o tym bardzo szeroko i 
wyczerpująco podczas przygotowań i 
na samej I Krajowej Konferencji 
PZPR.

W gronie naszych hutników, spra
wy te były precyzowane i konkre
tyzowane na zebraniach wszystkich 
podstawowych organizacji partyj
nych i konferencji partyjno-technicz- 
nej. którą odbyliśmy w kilka dni 
po krajowej.

Zdajemy sobie sprawę z tego i 
zawsze czujemy się odpowiedzialni 
za to, że jako wielki organizm spo
łeczno-gospodarczy, musimy kształ
tować odpowiedni klimat dla po
czynań partii, nie tylko w hucie, a- 
le również w naszym regionie i 
kraju.

Tak zrozumieliśmy intencję kie
rownictwa naszej partii, które usta
nowiło patronat Komitetu Central
nego nad dużymi zakładami prze
mysłowymi.

Z dużym zadowoleniem pragnę wy
razić opinię całego naszego aktywu 
w sprawie stałych kontaktów człon
ków kierownictwa Partii i Rządu z 
noszą hutniczą organizacją.

Droga, którą przebyliśmy od gru
dnia 1970 roku, w naszej hutniczej 
organizacji partyjnej i w całej hu
cie nie była gładka, ani łatwa. Mie
liśmy i mamy dziś jeszcze sporady
czne konflikty, napięcia i zadrażnie
nia. gdyż nie zawsze wszyscy nasi 
pracownicy rozumieją w pełni i na 
czas szereg decyzji i poczynań partii, 
a w wielu przypadkach patrzą na 
sprawy przez pryzmat osobistych 
korzyści, nie zaś dobra ogólnego. 
Wynika to i stąd, że wymagania 
jakie stawiają niektórzy z nich, nie 
zawsze są na miarę naszych możli
wości.

Szczególne napięcia wynikają na 
tle niedomogów zaopatrzenia ryn
kowego. Wywołują one dużo rozgo-

ryczenia wśród załogi i nie stwarza
ją korzystnej atmosfery w domu i 
w pracy.

Drugim problemem również trud
nym jest budownictwo mieszkanio
we. Jednak dzięki pomocy naszej 
Wojewódzkiej Iinstancji Partyjnej, 
Prezydium Rady Narodowej miasta 
i Ministerstwa Przemysłu Ciężkie
go, huta nasza otrzyma w bieżącej 
pięciolatce tyle samo mieszkań, ile 
otrzymała w latach 1966—1970. Gdy
by nie ta pomoc, bylibyśmy w ta
kiej sytuacji że pracownicy stale 
przecież rozbudowującej się huty, o- 
trzymaliby niewiele więcej niż po
łowę ilości tych 
rozdzieliliśmy w 
leciu.

Tymczasem, na 
ponad 5.600 zweryfikowanych wnio
sków o przydział mieszkania, a o- 
kres oczekiwania na mieszkania w 
hucie, wydłużył się do lat 7 a na
wet 8.

Załoga nasza jest dość ustabili
zowana, do produkcji stanęło już 
nowe pokolenie hutników — dzieci 
tych, którzy rozpoczynali budowę 
huty i miasta. Chcą oni żyć lepiej, 
lepiej mieszkać i szybciej zakładać 
rodziny.

W zbyt wielu przypadkach, nie
stety, pomimo rozwijania i popie
rania budownictwa indywidualnego, 
nie jesteśmy w stanie wyjść naprze
ciw ich życiowym potrzebom.

Poruszyłem tylko dwie sprawy, 
które nurtują naszą załogę i orga
nizację partyjną. Nie oznacza to, że 
na tym kończą się nasze kłopoty. 
Jest ich wiele, ale i my jesteśmy 
tu po to, aby je rozwiązywać.

Będziemy konsekwentnie zmierzać 
do tego, aby wszyscy czonkowie 
naszej organizacji partyjnej praco
wali z pełnym oddaniem i poświę
ceniem, aby przodowali w pracy 
dla kraju.

Zwiększamy stale wymogi w sto
sunku do czonków partii, silniej e- 
gzekwujemy odpowiedzialność za 
wykonywanie obowiązków i tak, 
jak dynamizujemy produkcję, mu
śliny i będziemy równolegle dyna
mizować nasze partyjne działanie, 
zmierzające do likwidacji tych zja
wisk. które hamują postęp.

Jesteśmy przygotowani do podję
cia nowych, bardziej złożonych za
dań. Zdajemy sobie sprawę z tego, 
że na drodze naszego marszu, napot
kamy niejedną jeszcze przeszkodę, 
ale celem naszym jest to. aby na 
VII Zjazd naszej Partii przyjść z nie 
mniejszym, lecz o wiele większym 
dorobkiem, niż ten. jaki zdołaliśmy 
wypracować w tych trzech pierw
szych latach bieżącej pięciolatki.

mieszkań, które 
minionym pięcio-

dziś posiadamy

a wstępie swego wystąpienia, 
I sekretarz KC PZPR, towarzysz 
Edward Gierek, nawiązał do 

problematyki niedawnej I Krajowej 
Konferencji PZPR, która podsumo
wała dorobek ludzi pracy całego 
kraju za okres ostatnich lat, a szcze
gólnie osiągnięcia gospodarcze tego 
roku.

Następnie sporo uwagi poświęcił 
sprawom zaopatrzenia w mięso, pro
blemowi budownictwa mieszkanio
wego oraz zaopatrzenia ludności w 
meble. Mówiąc o regulacji płac w 
hutnictwie, -towarzysz Gierek zapo
wiedział dalsze tego rodzaju pociąg
nięcia dla tych grup zawodowych, 
których — zarówno warunki pracy 
jak i płacy — wymagają zmian.

Odnośnie trudności odczuwanych 
przez hutę w dziedzinie transportu 
kolejowego, I sekretarz KC stwier
dził. że na rozwój polskiego kolej
nictwa przeznaczono nakłady pra
wie o 100 proc, większe niż w po
przednim pięcioleciu. Mimo tego nie 
udało się rozwiązać wszystkich trud
ności, tym bardziej, że udział tran
sportu samochodowego w naszych 
przewozach jest ciągle niedostatecz
ny.

— „Możecie teraz właściwie zapy
tać mnie po co do Was przyjecha
łem? Przyjechałem przekonać się — 
powiedział I sekretarz — czy posta
nowienia Partii są tutaj realizowa
ne. Widzę, że prawidłowo wcielacie 
w życie postanowienia I Konferen
cji PZPR. Równocześnie przyjecha
łem do Was i po to, aby Was pro
sić byście poszli dalej nad to co już 
postanowiliście”.

Tow. Gierek podkreślił mocno 
sprawę przyspieszenia inwestycji w 
Walcowni Slabing HiL, w wyniku 
której może nasz kraj uzyskać do
datkowe ilości wyrobów walcowa
nych. Huta im. Lenina pracuje do
brze, ale wszędzie istnieją możli
wości dalszego 
ków. Zwracając się do wypróbowa
nego aktywu huty, I sekretarz KC 
— nie szczędząc 
za dobrą pracę i 
stawę, skierował

Stal jest nam 
potrzebna. W tym roku musimy im-

portować poważne ilości wyrobów 
walcowanych, na co pójdą niemałe 
środki dewizowe... Oszczędzając te 
wydatki możemy załatwić najpil
niejsze potrzeby kraju. Dlatego też 
rozważcie na ile jeszcze huta może 
pomóc krajowi w przezwyciężaniu 
trudności. Sądzę, że zarówno hut
nicy jak i wszyscy ludzie pracy 
krakowskiego regionu, podejmą mój 
apel.

Trzeba już teraz tworzyć warunki 
żeby Huta im. Lenina stała się za
kładem produkującym 9 do 10 min 
ton stali rocznie, żeby to była huta 
w rozbudowie, w modernizacji, by 
niezależnie od wieku była hutą sta-

następnie zebranych, że Komitet 
Centralny PZPR powierzył dyrekto
rowi naczelnemu huty tow. Józefo
wi Błaszczakowi stanowisko wicemi
nistra MPC, kierującego pracą Zje
dnoczenia Hutnictwa Żelaza i Stali. 
Podając powyższe do wiadomości, 
podziękował dyrektorowi za dotych
czasową pracę wyrażając przekona
nie, że na nowym stanowisku rów
nie drogie i bliskie będą mu spra
wy Huty im. Lenina.

Przechodząc do zadań 1974 roku, 
powiedział towarzysz Gierek, że do
piero pod koniec tego roku wejdą 
do eksploatacji nowe moce produk
cyjne, które wydatnie zwiększą war-

Izie istnieją mozli- 
poprawierira wyni-

mu słów uznania 
zaangażowaną po- 
apel:
potrzebna. Bardzo

'll
•V le młodą . i stale dającą krajowi 

najlepszą produkcję”. .j
W myśl tych zamierzeń trzeba 

przystąpić do opracowania takiego 
programu, który pozwoli na osiąg
nięcie planowanych wielkości pro
dukcyjnych. nie tylko ilościowych 
ale również w zakresie jakości.

Towarzysz Gierek poinformował

tość krajowej produkcji, w tym w 
poważnym stopniu — rynkowej. 
Zwiększy się również majątek 
ły przemysłu.

Kończąc, I 
przekazał za 
wu serdeczne 
dze huty za dobrą, rzetelną 
oraz pozdrowienia.

sekretarz KC 
pośrednictwem 
podziękowania

trwa-

PZPR 
akty- 
zało- 
pracę

Praca po nowemu nie tylko 
możliwa, ale i konieczna

(Omówienie wystąpienia Tow. Józefa Błaszczaka)

Podobnie jak w całym kraju — 
podkreślił w swoim wystąpieniu 
dyrektor naczelny HiL, mgr inż. 

Józef Błaszczak — również w Hucie 
im. Lenina następuje dynamiczny 
wzrost produkcji. Średnio o około 
10 proc, rocznie. W latach 1971—73, 
kombinat nasz przekroczy zadania 
planu o 1.400 min złotych. Damy 
krajowi dodatkową akumulację wiel
kości 530 min złotych.

Wraz ze wzrostem produkcji po
prawiamy systematycznie wyniki 
ekonomiczne huty; a także popra
wiamy warunki socjalne załogi. Z

roku na rek wzrasta wymiana 
wczasów z hutnikami Bułgarii, Cze
chosłowacji, Jugosławii. Rozwijamy 
budownictwo indywidualne. Na te
renie wydziałów i zakładów przyby
wa nam szatni i łaźni... Tylko bo
wiem poprzez umiejętne kojarzenie 
interesów kraju, zakładu z aspira
cjami i potrzebami załogi i.____
prawidłowo rozwijać gospodarkę hu
ty i kształtować stesunki społeczne 
załogi odpowiadające randze nowo
czesnego, socjalistycznego przedsię
biorstwa,

Ambicją naszą jest stałe utrzy-

mywanie wysokiego tempa dynami
ki wzrostu produkcji i podejmowa
nie w dalszym ciągu dużych zadań. 
Najbliższe dwa lata kończące obec
ną 5-latkę będą wymagały szczegól
nej mobilizacji środków i sił jaki
mi dysponujemy. Mimo, że zadania 
roku 1974 są trudne i napięte, leżą 
one w granicach naszych możliwo
ści. Zrobimy wszystko aby je wy
konać i przekroczyć. Wielkości te 
charakteryzują się między innymi: 
produkcją 5.100 tysięcy ton surówki, 
6.800 tysięcy ton stali i 4.240 tysię
cy ton wyrobów walcowanych na 
gorąco. W wycinku czteroletnim za
dania określone w pięciolatce dla 
naszej huty przekroczymy dając do- 

można datkowo surówki ponad 600 tys. ton, 
stali ponad 600 tys. ton i wyrobów 
walcowanych ponad 750 tys. 
Zakładamy jednocześnie 
jakości produkcji i 
micznych.

Pełne wykonanie 
kombinatem zadań 
od nas samych. Drugi problem, to 
konieczność przyspieszenia rozbudo
wy pieców grzewczych Slabinga.

W oparciu o modernizację obiek
tów i urządzeń hutniczych a także 
realizację niezbędnych inwestycji 
istnieje możliwość rozwoju huty do 
9—10 milionów ton stali rocznie. Po
winna też nastąpić specjalizacja hu
ty w wytwarzaniu blach i rur o 
mniejszych średnicach. Produkowa
ne u nas produkty powinny odpo
wiadać nie dzisiejszym potrzebom 
jakościowym ale wymaganiom per
spektywicznym.

Podejmowane prace modernizacyj
ne i inwestycyjne muszą oczywiście 
uwzględniać potrzeby ochrony natu
ralnego środowiska i porawę warun
ków pracy załogi.

Hutnictwo polskie przeżywa wiel
kie dni. Dumą napawa nas fakt, tak 
ogromna inwestycja. jak budowa 
huty Katowice. Udzielamy i w dal
szym ciągu udzielać będziemy po
mocy kierując tam najlepszych fa
chowców, udostępniając w ten spo
sób możliwość korzystania z nasze
go dorobku i doświadczenia.

ton. 
poprawę 

wyników ekono-

stojących przed 
zależy nie tylko
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czyli społeczne przeglądy Rady Robotniczej
CO ZAKŁADA PROGRAM?

bieżącym roku huta nasza prze- 
każe do skarbu państwa okcło 
1 miliarda złotych zysku więcej, 

niż w roku ubiegłym. Przekazanie tej 
kwoty nie jest sprawą łatwą zważyw
szy, że w tym reku huta nie 
zwiększa wartości produkcji towaro
wej pochodnej z uruchomienia nowych 
inwestycji, lecz cały przyrost zysku c- 
siągnięty zostanie z intensyfikacji pro
dukcji, poprawy jakości wyrobów oraz 
obniżki kosztów produkcji.

Należymy do przemysłu o wysokiej 
materiałochłonności, 
wniosek, 
możemy 
poprzez 
lewych, 
niczne i 
pracowały konkretny plan, który 
stał przedstawiony i przyjęty 
Konferencje Samorządu 
HiL jako program usprawniania gospo
darki materiałowej oraz efektywnego 
wykorzystania zasobów surowców i 
materiałów. Składa się on z 114 za
dań z dominacją zadań, w których za
łożono obniżenie materiałochłonności 
produkcji — jest ich 53 — oraz 
zmniejszenie zużycia części zamiennych 
i materiałów technicznych, w tym głó
wnie materiałów deficytowych i po
chodzących z importu.

Zaletą hutniczego programu popra
wy gospodarki materiałowej jest Jego 
konkretność, to znaczy, że podano w 
nim nie tylko treść zadania, ale okre
ślono sposób realizacji oraz wyznaczo
no zespoły, które są zobowiązane do 
wykonania, koordynacji i nadzoru da
nego zadania. Program określa rów
nież termin realizacji i spodziewane e-

Stąd logiczny 
że obniżkę kosztów produkcji 
osiągnąć przede wszystkim 
obniżenie nakładów materia- 
Swiadomi tego, służby tech- 
ckonomiczne naszej huty o- 

zo- 
przez 

Robotniczego

fekty. które chcemy osiągnąć. Tą kon
kretna robota zakłada wygospodarowa
nie dodatkowo ponad 130 milionów 
złotych oszczędności.

KILKA KONKRETÓW
7" J Wspominałem już o konkretności 
Ura» tematyki zawartej w programie. 

Niemniej jednak podam kilka 
przykładów na poparcie tego twierdze
nia. Otóż w Zakładzie Koksochemicz
nym zobowiązano się zwiększyć w mie
szance węglowej zużycie węgla typu 
33. Przyniesie to ponad 20 min zło
tych oszczędności oraz pozwoli dodat
kowo skierować na eksport około 140 
tys. t węgla koksującego o wyższych 
parametrach jakościowych. Załoga 
P-61 postanowiła miedzy Innymi roz
szerzyć wycinki blach arkuszowych na 
zamówienie w II gat., tzn. „wycinką 
rotującą" z odrzutów blach arkuszo
wych i kręgów, co winno spowodować 
zaoszczędzenie 1 200 t wsadu Służba 
TT przyjęła do realizacji opanowanie 
produkcji blach tłocznych walcowanych 
r.a gorąco i na zimno, ze stali nieuspo- 
kojonych o zwiększonej odporności na 
starzenie. Przedsięwzięcie to winno 
przynieść zwiększenie uzysku w walco
wniach wstępnego przerobu, zmniej
szenie wad powierzchni blach walco
wanych na gorąco w arkuszach i w 
kręgach oraz zmniejszenie wad po
wierzchni blach walcowanych na zim
no. Zakłada się również konkretne 
działanie na rzecz zmniejszenia mate
riałów. Np. Zakład Blach Zimnych 
zmniejszy wskaźnik zużycia cynku o 
0.4 kgzt poprzez zaostrzenie dyscypli
ny technologicznej, co przyniesie 58 
ton oszczędności cynku o wartości o- 
koło 800 tys. zł.

Przepraszam Czytelnika za ten nieco 
długi wywód, w którym określono za
dania w terminologii technicznej. Ale 
jest to chyba przekonywający przy
kład konkretności programu.

CZAS NA POTWIERDZENIE 
REALNOŚCI PROGRAMU

Terminy realizacji 114 zadań zawar
tych w programie mamy już za so
bą, bądź za kilkadziesiąt dni upły

ną. Pora zatem na ocenę rytmiki rea
lizacji i na podsumowanie osiągniętych 
efektów. Konferencja Samorządu Ro
botniczego — przyjmując program — 
zobowiązała równocześnie do przepro
wadzenia społecznej kontroli realizacji 
programu Radę Robotniczą Huty im. 
Lenina. Przystępując do realizacji po
stanowień KSR Oddziałowe Rady Ro
botnicze przeprowadzą w listopadzie o- 
cenę realizacji wspomnianego progra
mu.

Dokonując społecznego podsumowa
nia wyników realizacji zadań, nie ogra
niczymy się jedynie tio mechanicznej 
oceny stopnia realizacji usprawnienia 
gospodarki materiałowej. W naszym 
działaniu zakładamy przede wszystkim 
wytwarzanie świadomości i współodpo
wiedzialności działaczy Zarządu Ro
botniczego za właściwą realizację pro
gramu.

Rada Robotnicza IliL przedstawi 
wyniki społecznej kontroli i stopień 
realizacji programu gospodarki mate
riałowej na grudniowym plenum, zaś 
wszystkie spostrzeżenia i wnioski prze- 
każe dyrekcji Huty im. Lenina.

STANISŁAW ŻMUDA 
Sekretarz Rady Robotniczej HiL
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Z racjonalizatorami
w Bieszczadach

Ostatnio zarząd fabrycz
ny Klubu Techniki i 
Racjonalizacji HiL zor

ganizował trzydniową wycie
czkę w Bieszczady, połączoną 
z seminarium na temat „Rola 
KTiR w zakładzie pracy”.

W imprezie tej uczestniczy
ła 32-osobowa grupa aktywu 
KTiR z huty, z prezesem inż. 
Jerzym Pilchem. W pierw
szym dniu racjonalizatorzy 
zwiedzili skansen naftowy w 
Bóbrce w pow. krośnieńskim.

Racjonalizatorzy z ogrom
nym zainteresowaniem oglą
dali urządzenia kopalni i ich 
funkcjonowanie. Największy 
podziw budził kierat kopal
niany, ukryty w małym bu
dyneczku i wydający pomru
ki jak niedźwiedź...

Drugiego dnia racjonaliza
torzy udali się na objazd pęt
li bieszczadzkiej. Wyruszono 
autokarem z Ustrzyk Dol
nych. gdzie w hotelu „Lawor- 
ta" położonym na malowni
czym wzgórzu z widokiem na 
sporą partię Bieszczad, zosta
ła założona baza wypadowa. 
A oto etapy tej wędrówki: Lu
towiska. Ustrzyki Górne, 
Przełęcz Wyżna, Wetlina. Ba
ligród, Cisną. Jabłonka i Le
sko. Drugi dłuższy postój przy- 
padł w Jabłonce, koło miej
sca, gdzie zginął gen. Świer
czewski. Stoi tam piękny po
mnik oraz plansza z planem 
sytuacyjnym potyczki...

W tym samym dniu racjo
nalizatorzy spotkali się na 
kilkugodzinnej dyskusji na 
lemat „Rola KTiR w zakła
dzie pracy”. Wprowadzenia 
dokonał inż. Jerzy Pilch, refe
rując w skrócie cele i założe
nia KTiR, oraz przepisy do
tyczące prawa wynalazczego.

Dyskusja była bardzo inte
resująca, 
bowiem 
istotnych 
torskiego 
Szczególnie dużo uwagi 
święcono sprawom wzajem
nych stosunków między KTiR 
a administracją zakładu, wska
zywano na możliwości szer
szej współpracy. Była też mo
wa o obowiązujących obecnie 
zasadach decydowania o 
dziale premii dawanych 
przyśpieszenie realizacji pro
jektu racjonalizatorskiego. Ak-

Poruszono w niej 
szereg problemów 
dla ruchu racjonali- 

w naszej hucie, 
po-

tualne przepisy mówią, że po
winna uczestniczyć w nich 
Rada Zakładowa. Dyskutanci 
wskazywali, iż trafniejszym 
byłoby scedowanie tych u- 
prawnień na KTiR. jako or
ganizację bardziej kompeten
tną. która jednak w tym wy
padku działałaby niejako z 
ramienia związków zawodo
wych jako czynnika społecz
nego. Poza 
wskazywali 
nie zdarza się, iż 
trzymują osoby. nie mające 
nic wspólnego z 
niem 
nawet wpro6t przeciwnie 
nieraz 
wiono 
salnych sytuacjach, dyskwali
fikujących złożony, 
wartościowy 
lizatorski.

Dyskusja 
aż do dnia 
kutowano w 
wiózł "wórców 
gdzie oglądano 
zaporę. Dopiero 
na tamie, idący 
„bieszczadzkiego 
dził nieco rozpalone głowy.

W sumie była to impreza 
nad wyraz udana, zwłaszcza że 
zarówno przewodnik R. War- 
chał, jak również kierowca 
autokaru spisywali się znako
micie. Racjonalizatorzy ode
tchnęli trochę świeżym po
wietrzem, a przy okazji to i 
owo zobaczyli i wymienili po
glądy na interesujące ich te
maty. Niektórzy podobno wró
cili z gotowymi wnioskami 
racjonalizatorskimi a inż. Ma
rian Feil, zafascynowany sta
roświeckim kieratem, prze- 
myśliwa, jak owo urządzenie 
zaadaptować do potrzeb bu
ty... Ryszard Dziestyński

tym dyskutanci 
że nie)ednokroł- 

premie o-

realizacji
przysp’.esze- 
projektu. a

torpedujący go. Mó- 
też o wielu paradok- 

. . • j__ i__ -i:
skądinąd

projekt racjona-

p-zeciągnęła się 
następnego. Dys- 
autokarze, który 

nad Solinę, 
elektrownie i 

ostry wiatr 
od falującego 
morza" ostu-

KONKURS
NA GAZETKĘ ŚCIENNĄ 

W PT

Ponad 430-osobowa organi
zacja ZMS, Zakładu Re
montów Hutniczych pod

sumowała swój dorobek za o- 
kres ostatnich dwóch lat. W 
sobotniej. V Konferencji Spra
wozdawczo-Wyborczej uczest
niczyli — Henryk Wiśniewski 
— członek Zarządu Fabryczne
go ZMS. Roman Wolf — sek
retarz KZ. Mieczysław Ko
walski — przewodniczący Pa
dy Zakładowej. Wacław Golec

nowiono propozycję kwatero
wania młodych małżeństw w 
hotelach, w ten sposób można 
przynajmniej doraźnie rozwią
zać najpilniejsze problemy 
mieszkaniowe.. Mówiono rów
nież o konieczności większego 
zajęcia się stażystami i pra
cownikami nowo przyjętymi 
— związania ich z zakładem. 
Kierując się ta nvśla. podję
to hasła — T'j>żd-- członek 
ZMS uzupełnia swoje wy-

Młodzieżowa deb»ta w ZRFI

W kręgu spraw własnych
i zakładowych

— przewodniczący Rady Ro
botniczej i mgr Józef Janus
— zastępca kierownika zakła
du ds. ekonomicznych.

W referacie, który wygłosił 
Bronisław Gubała poddano o- 
cenie działalność zakładowej 
organizacji młodzieżowej w o- 
statniej kadencji. Podkreślono 
że Konferencję poprzedziły 
wybory w organizacjach wy
działowych i kołach ZMS; naj
sprawniej zostały one prze
prowadzone w Wydziale Re
montów Elektrycznych i Wy
dziale Głównego Mechanika 
W dalszej działalności zakła
dowej organizacji młodzieżo
wej istnieje potrzeba rozbu
dowy szeregów ZMS. zwróce
nia uwagi na problem adap
tacji społeczno - zawodowej 
młodzieży oraz podniesienia 
dyscypliny organizacyjnej.

W trakcie Konferencji po
dziękowano długoletnim dzia
łaczom młodzieżowym za ich 
pracę... Były dyplomy, kwia-

ty. Wręczono również nowe 
legitymacje partyjne.

W dyskusji poruszono trud
ne sprawy mieszkaniowe, po- 
kształesnie i kwalifikacje... 
Każdy członek ZMS posiada
czem książeczki mieszkanio
wej.

W wyniku wyborów, funk
cję przewodniczącego Zarządu 
Zakładowego ZMS powierzono 
ponownie — Bronisławowi 
Gubale: zastępcą ds organiza
cyjnych został — Zygmunt 
Stochmal, zastępcą d.s pro
dukcyjnych — Władysław Ga
weł, zastępcą d.s. szkolenia — 
Adam Musiał, zastępca d.s 
sportu, turystyki i wypoczyn
ku — Edward Śliwiński, skar
bnikiem — Anna Michałow
ska. (R)

W związku z rocznicą XXX- 
lecia Ludowego Wojska Pol
skiego, Rada Zakładowa Tran
sportu Kolejowego, wraz z Za
rządem Koła ZBoWiDPT zor
ganizowała konkurs na naj
ładniejszą gazetkę ścienną.

Pracowmicy Transportu Ko-

lejowego zgłosili do konkursu 
18-cie gazetek, starannie opra
cowanych. przedstawiających 
historie LWP i jego wkład w 
budowę socjalizmu w Polsce.

Nagrody pieniężne otrzy
mali: Jerzy Fryc z W75, Jerzy 
Pantuchewicz z W711, Stefa
nia Opozda z W74 i Julian 
Mazanek z W74.

Obecnie gazetki te są wy
stawiane w wydziałach PT.

Wszyscy, którzy w sobotę wypełnili młodością świetlicę 
nowego warsztatu mechanicznego, wszyscy młodzi lu
dzie z TM wiedzą, że najlepszą legitymacją człowieka 
jest jego praca. A organizacja młodzieżowa w wielkim pio

nie remontowym huty ma wyjątkowo dobry bilans dwu
letniej działalności. Ma też tradycje. To przecież tu właśnie, 
jeszcze w czasach ZMP-owsklcj Nowej Huty’ powstała 
pierwsza brygada Pracy Socjalistycznej. Mówiono w'ec pod
czas konferencji sprawozdawczo-wyborczej o tradycjach, ale 
nie rozpłynęła się w nich współczesność.

To nie przypadek, że właśnie 
młodzi w W-3 uzyskują naj
wyższy (156—160) procent nor
my. Konkurs „Najlepszy w za
wodzie" wyzwolił ambicje. I 
nie jest w stanie tego zepsuć 
nawet nie zawsze prawidłowa 
ocena dokonywana przez mi
strzów — Jak mówił o tvm w 
dyskusji STASZEK PECH- 
CIŃSKI.

To nie przypadek, że gdy 
trzeba było pracować ponad 
normalne obowiązki — młodzi 
zbierali się i pracowali. Przez 
24.408 godzin. W lecie, gdy

pracowników. Dużo, jeśli u- 
wględnić niechęć administracji 
do nowinek. Bo to tylko kło
poty i z wdrożeniem i z upar
tymi autorami, dla których w 
równym stopniu ważne jest i 
sprawdzenie się w technice i 
kwota honorarium.

A jeśli — jak mówi. ADAM 
PILAWSKI — pieniądze do- 
staje się po wielu miesiącach, 
gdy nie bardzo się już pamięta 
za co? Nie sprzyja to technicz
nej twórczości. Więc może je
dnak przychylić się do wnio
sku: dziś projekt — jutro 100

PÓŹNIEJ URODZENI
STAWIAJĄ NA ROZUM

słońce wabiło na basen, a bra
kowało ludzi, wykonali prace 
pilne na eksport. Złotówki ob
licza się łatwo. 967.746 złotych 
dali młodzi swymi siłami i za
pałem. I była to na pewno 
przemożna potrzeba satysfak
cji, samoutwierdzenia się. To 
nie przypadek, że również we 
wrześniowym czynie partyj
nym gremialnie przystąpili do 
pracy młodzi.

Że nieraz trzeba było zrezy
gnować ze spotkania z dziew
czyną. obejrzenia dobrego fil
mu? Nic to — jak mawiał ma
ły rycerz. A że nie są to wy
rzeczenia na miarę czasów 
wielkiej budewy, szturmow- 
szczyzny, kufajek i gumiaków? 
Ma innym przecież jesteśmy 
etapie. Praca liczyła się zaw
sze. Ale podrożał rozum.

Nic dziwnego, że sporo mieli 
uwag delegai rod adresem 
smolenia. Nie dość, że nie zaw
sze udan-sto już to. ze wzglę
du na frekwencję (praca zmia
nowa, w rozległym terenie hu
ty!. to jeszcze zbyt mało atrak
cyjnego. bo metoda: wykład 
plus dyskusja prowadzonego. 
Gdy dodać do tego ponure 
świetlice wydziałowe, nieaktu
alne plansze i sztampowe ha
sła — obraz nie jest optymi
styczny. Ale udawało się to — 
co bardziej atrakcyjne Turnie
je wiedzy politycznej. Może 
włośnie dlatego, że w grę znów 
wchodziła jmbtcja, chęć zabły- 
śnięcia. tak normalna wśród 
ludzi. A może dlatego, że ich 
tematyka wiązała się z prak
tyką społeczną, łatwo więc by
ło uzyskać odpowiedź na nur
tu iący młodych pytanie: moja 
rola w życiu kraju.

Zbyt często — mówił JÓ
ZEK ST .IWIŃSKI — ograni
czamy dyskusje. gasimy ją, nie 
pozwalamy wypowiedzieć wia- 
snego sądu, szczególnie jeśli 
jest to opinia z rzędu tych, co 
to nie wypada. A przecież ze
branie jest najlepszym forum 
dyskusji. I do przekonywania. 
Szkolenie nie powinno więc 
być obojętnym przekazywa
niem informacji, wiedzy Wła
śnie— przekonywaniem Chce
my mieć ludzi myślących. Ta
cy są również 
nice.

W 1972 roku 
zgłoszonych z 
wyróżniono w 
trzech kwartałów 
już zgłoszono 21. Dużo to czy 
mało? Mało, gdy wziąć pod u- 
wagę, że na jeden projekt 
przypada dwudziestu młodych

potrzebni tech-

z 39 projektów 
TMMT osiem 
hucie. W ciągu 

tego roku

i
ZBUDUJEMY O8ÖGA PBŁSC.t

'ą

złotych? I do drugiego: po za
twierdzeniu projektu wypłacać 
500-złotową ratę nie czekając 
na wdrożenie. Te pieniądze to 
nie tylko szeleszczący banknot, 
ale skwitowanie dobrej, po
trzebnej pracy.

Czy ZMS w pionie wypraco
wał pozycję na jaką zasługuje
— rozważał ten temat w dy
skusji LESZEK CHRZANOW
SKI. Nie zawsze równym part
nerem w dyskusji są działacze 
kół. Żeby stawiać sprawy kon
trowersyjne. w imieniu mło
dzieży, trzeba przede wszyst
kim mieć znajomość tematu, 
ale i odwagę.

Młodzi nie lubią się zaskle
piać w sprawach własnego 
podwórka. Z tym większą więc 
ochotą — mówił o tym ze swa
dą JANUSZ PRZYBYKA — 
nawiązano współpracę ze stu
dentami odlewnictwa AGH. 
Studenci bogatsi w wiedzę, 
hutnicy — w rutynę. Ciekawa 
bodzie zamierzona konfronta
cja wiedzy praktyczno-facho
wej. Tak jak ciekawa nie tyl
ko ze względu na urodę dzie
wczyn z „Miraculum” jest 
współpraca z tamtejszejszą or
ganizacją. bynajmniej nie o- 
graniczającą się do zabaw to
warzyskich. Albo z młodzieżą 
wiejską Wierzbna, które wzbo
gaciło się o ogródki jordanow
skie, estrady, plac gier przy 
szkole i liczne zawarte przy
jaźnie. Wspólnym wysiłkiem 
młodzi z Wierzbna i TM będą 
budować wspólny, młodzie.owy 
ośrodek wypoczynkowy w Jur
kowie. Basen, zalew, miastecz
ko namiotowe — piękne pla
ny. I na pewno staną się rze
czywistością.

Sport — i liczne trofea, któ
re kompletuje lider spartakia
dy HiL — warsztat mechani- 
czno-konstrukcyjny. olimpiada, 
w której 70 procent startują
cych to młodzi, mieszkaniowe 
kłopoty i te z zaopatrzeniem
— i wiele innych jeszcze te
matów poruszali delegaci, rze
cznicy spraw całej młodzieży, 
zatrudnionej w TM. Młodzie
ży. która w Polsce 2000 roku 
należeć będzie już do pokole
nia wcześniej urodzonych. Ale 
zanim to nastąpi — zademon
struje. co potrafi zdziałać.

W nowej kadencji pracę 
ZMS-owską w TM poprowadzi 
ponownie F.mil Pilch, któremu 
nie szczędzono słów uznania 
i aplauzu.

*
A teraz na marginesie so

botniej konferencji, choć za
kończenie stanowić mogłoby 
komentarz do wszystkich nie
mal młodzieżowych zebrań. To 
dziwne, jak bardzo młodzi 

i przejmują skądinąd językowe 
nawyki i zebraniowe obycza
je dororlych. jak straszą sło
wa — frazesy , slogany, tyle- 
kroć wytarte na rozmaitych 
mównicach.

Fakt. Konferencja w TM by
ła dziesiąta, więc jubileuszo
wa. Ale czy to dostateczny po
wód. by wyzbywać się wła
snego stylu, gęsto szermować 
wielkimi słowami? To przecież 
tak niezwyczajne dla młodzie
żowego sposobu bycia. Skąd ta 
śmiertelna powaga wręcz 
sztywność wśród ludzi, którzy 
w swoim gronie mówią nor
malnym przecież jęzvkiem?

BRONISŁAWA ROSZKO
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Pewne zwycięstwopiłkarzy
Nie zawiedli się kibice Hutnika, którzy przyszli w ostat- 

htą niedzielę na kolejne spotkanie o mistrzostwo II ligi po
między naszym zespołem i Lublinianką. Hutnik odniósł 
przekonywające zwycięstwo 3:1, będąc zespołem zdecydo
wanie lepszym. Trzeba jednocześnie dodać, że nasi goście 
mieli więcej szczęścia, bowiem po strzałach Ankusa i Szew
czyka piłka trafiała w słupek.

Hutnik to już nie ten zespół sprzed paru tygodni. Czę- 
»to na naszych łamach pisaliśmy, że wcześniej czy później 
musi przyjść lepsza forma, że kryzys zostanie przełamany. 
Wydaje się, że po remisie z Lechią w Gdańsku i zwycię
stwie nad Lublinianką, każdy działacz sekcji, każdy kibic 
może śmiało powiedzieć — najgorsze za nami. Poważny 
wpływ na taką postawę zespołu miało wzmocnienie naszych 
piłkarzy zawodnikami z innych klubów. To fakt bezsporny. 
Dzięki zawodnikom którzy potrafią postawić przysłowiową 
kropkę nad i, a za takich należy uważać Strzelczyka. No- 
eonia i Czapińskiego, hutnicy 
kie przecież umiejętności — 
grać coraz lepiej.

Już w ostatnim spotkaniu 
oglądaliśmy akcje w wykonaniu naszych piłkarzy po któ
rych ręce same składały się do oklasków. Jestem pewien, 
że już w następnym spotkaniu które przyjdzie rozgrywać 
hutnikom na własnym stadionie, oklaski te będą udziałem 
większej ilości kibiców niż ostatnio. Naprawdę warto, aby 
wszyscy się przekonali, że Hutnik to w tej chwili zespół, 
na którym można polegać.

W najbliższej kolejce ligowej piłkarze Hutnika grają z 
Bałtykiem Gdynia. Morskie powietrze służy naszym piłka
rzom, a że Bałtyk to nie Lechia, może i z tej wyprawy 
hutnicy powrócą z tarczą? (k)

Po spotkaniach w Andrychowie
rozgrywki ligowe

uwierzyli we własne — wyso- 
i z meczu na mecz powinni

— szczególnie do przerwy —

Z prac sekcji piłki nożnej

Pierwszoligowi siatkarze 
Hutnika brali udział w trady
cyjnym turnieju o puchar red. 
„Sportowca". Tym razem tur
niej odbył się w Andrycho
wie i zakończył się zwycięs
twem wicemistrza Polski Re- 
sovii, która w decydującym 
spotkaniu pokonała beniamin- 
ka ekstraklasy — zespół Pło
nienia z Milowic 3:2. Hutnik 
zajął ostatecznie czwarte 
miejsce przegrywając decydu
jący pojedynek z zespołem go
spodarzy — Beskid 1:3. Czwar
te miejsce Hutnika należy 
uznać za całkiem niezłe tym 
bardziej że za naszym zespo
łem znalazły sie drużyny tej 
klasy co Sta) Mielec, Jedność 
Michałkowice czy warszawska 
Skra.

Dziś i jutro Hutnik rozgry
wać będzie pierwsze spotka
nia o ligowe punkty z zespo
łem Płomienia Milowice. Niech 
nikogo nie myli fakt, że Pło-

mień jest beniaminkiem ek
straklasy. W zespole tym wy
stępuje aktualnie trzech rep
rezentantów kraju: Gawłow
ski, Zarzycki i Bosek. W tej 
sytuacji wygranie choć jedne
go spotkania z zespołem gos
podarzy będzie olbrzymim 
sukcesem naszego zespołu.

Za tydzień pierwsze spotka
nie Hutnika na własnym tere
nie. Przeciwnikiem naszego 
zespołu będzie Stal Mielec. 
Dlatego szersze omówienie 
problemów dotyczących siat
kówki zamieścimy w najbliż
szym numerze.

Sport pływacki, to nie/ tylko przyjemność, ale I zdrowa 
rozrywka. Powinni z niejękorzystoć wszyscy, bez względu na 
wiek...

Wodniacy zapraszają..

nareszcie do klubu
z prawdziwego zdarzenia

Jak wiadomo ostatnio został 
powołany nowy zarząd sekcji 
piłki nożnej KS Hutnik. Kiero
wnikiem sekcji został mgr Ja
nusz Czepczyk, sekretarzem — 
inż. Władysław Borek, sprawa
mi organizacyjnymi zajmuje się 
inż. Czesław Baran, szkolenio
wymi — Norbert Borzycki, wy
chowania — Leszek Filipiak, ju
niorami — Józef Jaros, tramp
karzami — Ryszard Madeyski. 
Kierownikiem I drużyny został 
Michał Królikowski, a kierow
nikiem drużyny Ib — Jan Ka- 
ramara. Powołano również ze
społy: propagandy — Krajew
ski. Kaczmarczyk: gospodarczy 
— Mydłowieeki, Kowalski. Ma
rzec: wychowania — Keeoń, 
Prędki; juniorów — Kubik,

Dyszy, Szumny; trampkarzy — 
Kurek, Kmita.

Opracowany został plan pra
cy sekcji do końca br. W każdy 
poniedziałek odbywają się ze
brania sekcji, a w każdy piątek 
— zarządu sekcji.
Jak twierdzi sekretarz sekcji 
inż. Władysław Borek — w lek
cji piłkarskiej panuje entu
zjazm 1 zapał do pracy.

„Chcieliimy odrobić zaległoś
ci i uplasować naszą drużynę 
na czołou-ej pozycji w tabeli II 
ligi — mówi — aby w drugiej 
rundzie, być może pokusić się 
o... mistrzowski tytuł".

Piłkarzom I działaczom Hut
nika życzymy wielu sukcesów! 

(RD)

SZUKAMY 
MŁODYCH TALENTÓW

ZF ZMS, KS „Hutnik" i 
„Głos Nowej Huty” organizu
ją w okresie zimowym halo
wy turniej piłki nożnej dru
żyn osiedlowych. Udział w 
turnieju mogą brać chłopcy u- 
rodzeni po 31 sierpnia 1959 r. 
i w roku 1960.

I.isty zgłoszeń zespołów 
składających się z 10 zawod
ników winny być potwierdzo
ne przez lekarza i rodziców. 
Każdy zespół musi posiadać 
pełnoletniego opiekuna, które
go adres należy umieścić na 
liście zgłoszenia.

Termin zgłoszeń do sekre
tariatu KS ..Hutnik” upłvwa z 
dniem 30 listopada br. (g)

ZAKOŃCZENIE SEZONU 
MOTOROWEGO

Zarząd Klubu motorowego 
„Tandem" przy HiL zawiada
mia swoich członków, że w 
dniach 1 i 2 grudnia br. .od
będzie się w Sromowcach Niż
nych zakończenie sezonu mo
torowego. połączone ze szko
leniem. Koszt uczestnictwa — 
50 zł od osoby. Zgłoszenia 
przyjmuje inż. Więcek, bud. Z, 
pokój 307. tel.: 54-88.
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Co warto wiedzieć i 9.

o Ojcowskim Parku Narodowym
Podane niżej informacje uzy

skałem z ostatniej akcji szkole
niowej Komisji Ochrony Przy
rody w Ojcowie odbytej 3 I 4 
bm.

Muzeum Przyrodnicze w Oj
cowie założone zostało w roku 
1965. a nazwano je imieniem 
Prof. Szafera — znakomitego 
przyrodnika — założyciela Oj
cowskiego Parku Narodowego i 
pierwszych rezerwatów ścisłych 
na tym terenie Muzeum zapo- 
znaje nas z budową geologicz
ną doliny Prądnika, archeologią

z nawianą 
lessu i małą 
Poprzez pro- 
doliny ulega-

tych okolic, wreszcie z fauną i 
florą Parku Ojcowskiego.

W dolinie Prądnika dominują 
skały wapienne 
warstwą żyznego 
domieszką margli. 
cesy erozyjne dno
ło stopniowemu i stałemu obni
żaniu. a w miejscach dawnego 
przebiegu rzeki powstawały do 
dziś istniejące jaskinie: Łokiet
ka, Zbójecka. Ciemna, Koziar
nia. 210 jaskiń Ojcowskiego 
Parku Narodowego stanowi cha
rakterystyczną cechę jego rzeź

by. Wewnątrz jaskiń obserwuje
my występowanie zjawisk kra
sowych — tworzenie się stalak
tytów i stalagmitów. Chociaż 
przypuszcza się, ze pierwszy 
człowiek zjawił się tu 100 000 
lat temu, jego znaczny rozwój 
datuje się z 2000 lat p.n.e. (o- 
kres paleolitu) — Pierwszymi 
narzędziami z tego ssu były 
ostrza krzemienr. Potem na
stąpił proces doskonalenia na
rzędzi. rozwinęło się ich zdob
nictwo, masowo zaczęto wyko
rzystywać krzemień. wreszcie 
zdecydowanym przełomem jest 
od r. 1250 epoka żelaza, po któ
rej nastąpił okres budowli 
drewniano-ziemnych grodzisk.

Ciekawa i bogata jest szcze
gólnie flora Ojcowa. W Ojcow
skim Parku Narodowym wystę
puje rekordowa ilość 1000 ga
tunków roślin kwiatowych. 
Naukowcy wyodrębnili 21 zbio
rowych zespołów roślinnych, z 
których najbardziej typowymi 
są: buczyna karpacka. lasy
grzędowe i borowe oraz jawo
rzyny.

Faunę najliczniej reprezentu
ją ptaki: nawodne, lasów i ska
łek. Występują: lis, jeż. borsuk 
wiewiórka, piżmak, zając, sar
na i jeleń.

MGR INŻ. 
ANDRZEJ MATUSZCZYK

HEJNAŁ — HUTNIK IB
— 2:2 (2:1)

W Kętach druga reprezen
tacja Hutnika rozegrała spotka
nie o mistrzostwo ligi okrę
gowej z tamtejszym Hejna
łem. Mecz rozpoczął się pod 
znakiem przewagi gospodarzy, 
którzy już po 11 minutach, 
prowadzili 2:0. Ale piłkarze 
Hutnika bynajmniej nic stra
cili rezonu. Tempo spotkania

Remisem zakończyła się wy
prawa beniaminka II ligi w 
koszykówce kobiet — zespołu 
Hutnika do Białegostoku. Hu- 
cianki po zwycięstwie w 
spotkaniu sobotnim nad Włók- 
niarzćni 58:54 (30:2(J) przegrały 
pojędi-pftjc rewąt)M>y ->2:47 
(18:26).

W obydwu spotkaniach naj
więcej punktów dla naszych 
barw zdobyła Musiał 14 i 18. 
Pirocka (odpowiednio) 14 i 6 
oraz Kucharska 13

Oba spotkania były 
zwykle zacięte i losy 
dynków ważyły się do 
nich sekund. Pierwsze wygra
ły hucianki. W drugim już 
do przerwy koszykarki Włók
niarza zdobyły 8 punktową 
przewagę. Mimo ambitnej po
stawy naszych zawodniczek 
nie udało sie nadrobić strat i 
Hutnik poniósł pierwszą w 
tych rozgrywkach porażkę.

Mimo przegrania jednego 
pojedynku nasz zespół utrzy
muje się w dalszym ciągu na 
drugiej pozycji. Oto czołówka 
tabeli II ligi grupy południo
wej.

Znicz Pruse.
HUTNIK
Jezioranka

nie- 
poje- 
ostat-

1.
2.
3.

8
7
7

8
8
8

KRONIKA ZBoWiD

580—415 
478—366 
490—383

12 listopada br. gościliśmy w 
Klubie ZBoWiD HiL 9-osobo- 
wą grupę słuchaczy Studium 
Podyplomowego Muzealnicze
go Uniwersytetu Jagiellońskie
go w Krakowie przybyłą pod 
przew. kierownika Zakładu 
Historii Polskiej Najnowszej 
UJ dr Andrzeja KOZANEC- 
KIEGO. Suchacze Studium — 
pracownicy muzeów z całej 
Polski obejrzeli z zaintereso
waniem zbiory Muzeum Czy
nu Zbrojnego i na spotkaniu 
z kombatantami-hutnikami 
podzielili się wrażeniami i

bvło ostre i Hutnik zaczynał 
zdobywać przewagę. W 30 min. 
spotkania Krawiec strzelił 
pierwszą bramkę dla Hutnika 
Po przerwie piłkarze Hutnika 
narzucili ostre tempo. W 66 
min. Bania zdobył wyrównują- 
jącą bramkę dla Hutnika.

Po 10 spotkaniach Hutnik Ib 
zajmuje 7 miejsce w swojej 
grupie mając 9 punktów zdo
bytych i stosunek bramek 
15:16. RD

f lisłem wywoławczym 
rozpoczęcia kapitalnego re- 
montu stała się przeforso

wana wreszcie po długich sta
raniach decyzja o przyznaniu 
hutniczemu klubowi wodnemu 
dodatkowych pomieszczeń.
Problem był naglący, bowiem 
sympatyków kajakarstwa
wśród hutniczej młodzieży cią
gle przybywa. Powiększa się 
również powoli ale systematy
cznie baza sprzętowa.

Stłoczeni w jednym pomie
szczę które służyło jedno
cześnie za świetlicę, magazyn 
sprzętu, warsztat szkutniczy i 
n;e wiadomo co jeszcze — ka
jakarze przyjęli decyzję otwar
cia klubu z westchnieniem ul
gi Natłok sprzętu 
kilkunastu metrach 
cy i nie stwarza w 
brych warunków 
czynku po pracy, kiedy ktoś 
wolną chwilę pragnął spędzić 
w gronie kolegów przy katoie. 
na towarzyskiej pogawędce lub 
oglądnąć ciekawię »’¡Poram na 
ekranie kflibot/egff 
inni „improwizowali" obok 
warSztat naprawczy:' "Zaptich 
kawy mieszał się z wonią bu- 
tapremu. 
postawić 
danymi 
różnych 
że klub funkcjonował i nawet 
odnosił sukcesy na kajakar
skim forum. A już trudno-było 
marzyć w tych warunkach o 
właściwym zabezpieczeniu 
sprzętu — własności społecz
nej.

Toteż gdy dodatkowe po
mieszczenia stały się realną 
rzeczywistością, prace remon
towe ruszyły natychmiast Ro
boty było wbród Ponad 2000 
godzin pracy społecznej! Praw
dziwy przykład samozapar
cia dawali członkowie 
rządu. Blisko rok — bo 
trwał remont — spędzali 
mai każde popołudnie, a i 
sem niedzielę, pracując w 
bie. Reszta pomagała w mia
rę możliwości.

Otrzymane — mocno zanie
dbane — pomieszczenia wy-

jsłem wywoławczym do magały nie tylko kapitalnego 
■ remontu, ale i właściwego 
• przystosowania do potrzeb 

działalności klubu. Na pier
wszy ogień poszły więc prace 
przy zorganizowaniu magazy
nu. by można było wreszcie 
zabezpieczyć należycie sprzęt. 
Potem — warsztat szkutniczy. 
Eksploatowane od lat kajaki, 
przy mniejszej dozie troskli
wości o ich stan, powinny by
ły już iść do lamusa, a przy 
starannej konserwacji l 
służyć jeszcze niejednemu 
jakarzowi.

A w międzyczasie wiele 
dżin pochłonęły prace przy 
nalizacji wodnej, instalacji e- 
lektrycznej, gazowej, przy ma
lowaniu pomieszczeń. Zeszyt 
pracy społecznej dla klubą sy
stematycznie pęczniał, a koń
ca prac nie było widać. We 
wspólnych żarliwych dysku
sjach powstawały koncepcje 
najlepszego użytecznego za- 

. gospodarowania każdego wol
nego metra przestrzeni- l na 

Tróiżcó ufżtdżenie i udekoro
wanie śtoietlicy. by można by
ło godnie przyjąć 8 listopada 
na uroczystym otwarciu od
nowionego klubu — wszyst
kich jego członków i sympa
tyków kajakarstwa.

Przewodniczący DKKFiT, 
mgr inż. W. Kucharski doko
nał uroczystego przecięcia 
wstęgi. Przyszli wspólnie świę
tować z kajakarzami ci, którzy 
potrafią docenić trud społecz
nej pracy i wyrażali się z u- 
znaniem o jej rezultatach, ży
cząc dalszych sukcesów i ty
leż zapału w dalszej działal
ności dla społeczeństwa nowo
huckiego. Życzyli, by klub do
brze służył i tym, którzy nad 
nim pracowali i przyszłym po
koleniom kajakarzy.

Po oficjalnym spotkaniu 
przy kawie rozpoczęła się mi
ła zabawa. Śpiewano turysty
czne piosenki, tańczono do 
późnych godzin.

Dobrze pracować, wesoło i 
kulturalnie się bawić — to de
wiza turystycznej braci z 'Wi
kinga. (g)

i ludzi na 
był męczą- 
klub-e do
do wypo-

nogi nie było gdzie 
pomiędzy porozkła- 
gumami kajaków t 

„szpejóio” Aż dziw,

za- 
tyle 
nie- 
cza- 
klu-

wymienili spostrzeżenia na 
temat eksponowania naszych 
zbiorów, przyrzekając pomoc 
fachową ze strony Zakładu Hi
storii UJ.

W październiku br. w mie
siącu obchodów 30-lecia Ludo
wego Wojska Polskiego — 
Komisja d/s Młodzieży kiero

,KAWA BIBLIOFILSKA“
Taką nazwą nosiła uroczys

tość, na którą zaproszono przed
stawicieli naszej redakcji. W 
Muzeum Etnograficznym za
rząd krakowskiego oddziału To
warzystwa Przyjaciół Książki 
wręczył Helenie Lipskiej i Ste
fanowi Kamińskiemu dyplomy 
uznania z okazji 50-lecia pracy 
w zawodzie bibliotekarskim i 
księgarskim.

Przy okazji parą słów e To
warzystwie Przyjaciół Książki. 
Istnieje ono od 1969 r. i na te
renie woj. krakowskiego sku
pia ok. 80 członków. Należą 
do niego również mieszkańcy 
Nowej Huty.

Towarzystwo Przyjaciół Książ
ki ma zamiar rozszerzyć swoją 
działalność również na teren .

będą 
i ka-

wana sprawnie przez kol. Ta
deusza MADYDĘ, zorganizo
wała w naszym Klubie — 50 
spotkań poświęconych jubile
uszowi LWP. 2500 uczestników 
młodzieży szkolnej i robotni
czej obejrzało Muzeum oraz 
wystawę 30-lecia LWP. (JB)

naszej dzielnicy. Wkrótce zosta
nie tutaj zorganizowana wysta
wa ekslibrisów i „białych kru
ków” Zarząd TPK zachęca 
również mieszkańców Nowej 
Huty, którzy interesują się 
sprawami książki do wstępowa
nia w jego szeregi. Siedziba 
TPK mieści się przy Muzeum 
Historycznym m. Krakowa Ry
nek Gł. 35.

RD

Co czytać?
Julian Tuwim — „Kwiaty 

Polskie” — Znana i zawsze 
bardzo chętnie czytana opowieść 
poetycka napisana w okresie II 
wojny światowej. Jest to już 
piąte kolejne wydanie.
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Z konferencji sprawazilawczo-wytarczych ZMS 
zadania!Wspólnie

U uroczystą oprawę miała 
konferencja sprawozdaw
czo-wyborcza organizacji 

zakładowej ZMS Dyrekcji Te
chnicznej. Przybyli na nią m. 
in. Gł. Inżynier d/s Techniki 
— mgr inż. Henryk Bazyle- 
wicz, I sekretarz KZ PZPR 
DT — Józef Zdradzisz, Gł. In
żynier Ochrony Środowiska — 
dr inż. Edward Garścia, Gł. 
Konstruktor mgr inż. Bernard 
Wojciechowski i wiceprzewod
niczący ZF ZMS — Franci
szek Palewicz. Obrady rozpo

częto odegraniem hymnu „Je
steśmy młodą gwardią prole
tariackich mas”.

Referat wygłoszony przez 
przewodniczącego ustępujące
go zarządu był bardzo rzeczo
wy. Zawierał nie tylko podsu
mowanie osiągnięć organiza
cji w ub. kaden’cii. ale także 
nie unikał spraw drażliwych, 
wskazując również na niedo
ciągnięcia w pracy organiza
cyjnej. Nie brakowało więc 
takich sformułowań, jak to: 
..Udział członków ZMS w pra
cach organizacji społeczno-po
litycznych to praktyczne włą
czenie sie młodzieży do współ
rządzenia kraiem. Uważamy, 
że młodzież DT przejawiała 
jeszcze mała aktmrnoić. że ich 
c-ynny udział w PZPR względ
nie w takich jak Związki Za
wodowe i NOT był stosunko-

Aurelia radzi...
Kuchnia rosyjska ma bardzo 

wielu zwolenników wśród wy
trawnych smakoszy na całym 
świecie. W skład charaktery
stycznego jadłospisu regionów 
ZSRR wchodzą potrawy o nie
powtarzalnym. oryginalnym 
smaku — są sycące, treściwe, 
bogate w kalorie tak niezbęd
ne w ostrym kontynentalnym 
klimacie. Do żelaznego zesta
wu kuchni rosyjskiej należą 
bliny, ciasta, zapiekanki, kasze, 
no i oczywiście ryby. Więk
szość z nich jest podprawiana 
dużą ilością śmietany, która ła
godzi obowiązujący dodatek róż
norodnych przypraw.

Najbardziej typowa rosyjska 
potrawa, to bliny. Ale po
nieważ przepisy na ten przy
smak podawałam już dwukrot
nie — dzisiaj napiszę o pierogu 
z kapustą i o zupie rybnej. Ra
dzę koniecznie wypróbować!

Pieróg z kapustą: Na ciasto 
potrzeba pół kilograma mąki, 
2 dkg drożdży, szklanką mleka 
— z tego rozczynia się ciasto. 
Gdy zacznie rosnąć, dodaje się 
2 żółtka. 1 cale jajko, trochę 
cukru i soli (do smaku), łyżkę 
stopionego masła — wszystko 
ugniata się tak długo, aż zacz
nie odstawać od rąk. Ciasto 
dzieli się na dwie części, z któ
rych każdą rozwałkowuje się na 
grubość palca — nakłada farsz i 
zwija dwa pierogi. Po ponow
nym wyrośnięciu wkłada się 
do wysmarowanych tłuszczem i 
posypanych mąką blach. Po 
wierzchu smaruje się rozbitym 
jajkiem i piecze do momentu, 
aż patyczek, którym przebije 
się ciasto, będzie zupełnie su
chy.

Na farsz potrzeba: 5 dkg 
grzybów, po których ugotowaniu 
wodę wykorzystać jako dodatek 
do wody do ugotowania 1 główki 
poszat kowanej kapusty. Grzy
by po iekać, zmieszać z dużą 
posiekaną cebulą i dusić 10 mi
nut w łyżce tłuszczu. Odjedzo

realizować
wo mały. W przyszłej kaden
cji zarząd zakładowy winien 
zwrócić szczególną uwagę na 
zagadnienie uaktywnienia
młodzieży i czynnego repre
zentowania młodego pokolenia 
w innych organizacjach”. Ró
wnież system szkolenia maso
wego został poddany krytyce. 
— „Za mały nacisk wywiera 
się na samodzielne poszukiwa
nie wiedzy o .(wiecie i o pra
wach nim rządzących. Zaob
serwowano częste opuszczanie 
szkolenia przez młodzież.' Taki 

system wynika ze zbyt formal
nego traktowania przez zarzą
dy problemu szkolenia".

Oczywiście w działalności or
ganizacji zakładowej ZMS Dy
rekcji Technicznej nie brakowa
ło sukcesów, takich jak chociaż
by aktywny udział w czynach 
społecznych w ilości 7'20 go
dzin, co na wydział niepro
dukcyjny jest dużym osiągnię
ciem. Dosyć dobrze przebierał 
również Turniej Młodych Mi
strzów Techniki. Wpłynęło 16 
wniosków', a dwie osoby zaję
ły czołowe miejsca w TMMT na 
terenie hoty (II miejsce kol. K. 
Kusiaka i HI m. — kol. Menela). 
Na uwagę' zasługuje również 
działalność koła z TO w zakre
sie ochrony środowiska. Koło to 
opracowało projekt konkursu 
na temat „Produkujemy bez ni
szczenia naturalnego środowiska

ną kapustę jeszcze raz posie
kać, zmieszać z grzybami i 
cebulą i jeszcze raz poddusić w 
drugiej łyżce tłuszczu. Dodać 2 
ugotowane na twardo i grubo 
posiekane jajka. Przyprawić 
solą i pieprzem. Pieróg je się 
na ciepło i zimno. Można go też 
podgrzewać.

Zupa rybna: Do wywaru z 
włoszczyzny z dodatkiem cebu
li włożyć oczyszczoną rybę 
(karp, szczupak itp.). Gotować 
od 20 do 25 minut. Po ugotowa
niu ryby wyjąć ją z wywaru, 
zupę przecedzić, dodać łyżkę 
masła, zaprawić 1/4 litra śmie
tany. Podawać z pokrajaną na 
kawałki rybą i kluseczkami.

Tradycyjny „bliźniak” w »- 
wangardowynt wydaniu, wyko
nany z cienkiej wełny — nada- 
je się dla pań wysokich o smu

klej sylwetce.

człowieka” oraz problemowy 
plan prelelocji dla uczniów szkół 
średnich na temat ochrony śro
dowiska. Natomiast Zarząd Za
kładowy nawiązał współpracę z 
ZMS na AGH. w wyniku której 
zorganizowano wspólne sympo
zjum na temrat ochrony środo
wiska. ZMS-owcy z DT mogą 
także poszczycić się wynikami 
sportowymi zwłaszcza w sza
chach i tenisie stołowym. Dużą 
popularnością wśród młodych z

\ ---------------- -- *

Zapał, młodość i siły
- Ojczyźnie

Pod takim hasłem obrado
wała Konferencja Spra
wozdawczo-Wyborcza Za

rządu Zakładowego ZMS w 
Zakładzie Materiałów Ognio
trwałych. Wzięli w niej u- 
dział: wiceprzew. ZF ZMS 
Stanisław Kopka. I sekretarz 
KZ PZPR - ZO Julian Ka
czor. przew. Rady Zakładowej 
Henryk Paniec, przew. Rady 
Robotniczej Jan Bieliński i 
kierownik Zakładu Leopold 
Kowar. Referat sprawozdaw
czy przedstawił przewodniczą
cy ZZ ZMS Józef Konior.

W okresie kadencji miano 
aktywnych organizacji ZMS 
w Zakładzie zdobyły następu
jące organizacje: 070. 03, 01. 
Praca tych zarządów wydzia
łowych uwidaczniała się na 
każdym kroku, m. in. w szko
leniach ideologicznych, pra
cach społecznych i czyi.ach o- 
raz rozwoju sportu i turysty
ki. Wiele jeszcze jest do zro
bienia - podkreślił mówca — 
w naszej organizacji, aby wy
niki były lepsze od dotychcza
sowych. ponieważ tego wyma
ga nasze codzienne życie, a 
przede wszystkim potrzeby 
kraju we wszystkich dziedzi
nach rozwoju gospodarczego i 
politycznego.

W ożywionej, rzeczowej dys
kusji, głos zabrali: Marian Ta
bor (poruszył sprawę szkoleń 
ideologicznych, wskazując m. 
in. na potrzebę dobierania 
szerzej tematyki z zakresu ru
chu młodzieżowego, mówił o 
obsadzaniu stanowisk i funk
cji w organizacjach młodzieżo
wych młodymi aktywnymi 
członkami ZMS w miejsce 
starszych wiekiem działaczy): 
Julian Kaczor (zwrócił uwagę 
na konieczność większej niż 
dotychczas działalności ZMS 
na odcinku przekazywania ak
tywnych członków ZMS do 
partii, jak również szukania 
kierunków właściwej pracy w 
adaptacji młodych pracowni
ków zatrudnionych w Zakła
dzie): Stanisław Kopka
(stwierdził, że wiele w organi
zacji zostało zrobione, ale do 
zrobienia jest o wiele więcej. 
Podstawowym warunkiem 
lepszych wyników i sukcesów 
w pracy organizacji jest dys
cyplina i ona jest decydują
cym wskaźnikiem efektów ca
łości pracy, a na tym odcinku 
jest wiele jeszcze do zrobie
nia: wiele uwagi poświecił 
wzrostowi szeregów organiza- 
cii ZMS. ponieważ na tym od
cinku jest duża dysproporcja 
między młodzieżą zrzeszona, a 
młodzieżą nie należącą do żad
nej organizacji).

Ponadto w dyskusji głos za
brali: Leopold Kowar, Marian 
Zagoi, Kazimierz Rzepecki, 
Marian Szafarski, Edward Łoś. 
Adam Zak, Barbara Perzyna. 
Władysław Nowak. Zdzisław 
Wojtowicz, Jerzy Zgarda. Ze
non Kubik. Tadeusz Trześniak 
Bernard Witczak i Jan Dynur. 
Poruszano m. in.: rozwój 
współzawodnictwa pracy, or
ganizowanie Brygad Dobrej 
Jakości z uwzględnieniem na
gród i wyróżnień za osiągane 
efekty, polepszenie form pra
cy TKKF w kierunku rozwo
ju turystyki i wypoczynku, 
organizowanie sprawniejszych 
pod względem organizacyjnym 
spartakiad i turniejów, potrze
bę kontaktu ZMS z młodym 
pracownikiem przychodzącym

DT cieszył się konkurs oświato
wy, w którym zajęli oni I miej
sce.

Dyskusja obracała się wo
kół tematów poruszonych w 
referacie sprawozdawczym. 
Dyskutanci zwracali uwagę 
na dodatkową trudność w 
działalności, jaką jest rozpro
szenie członków tej organiza
cji po całym kombinacie. 
Zwracano też uwagę na słabą 
współpracę z Radą Zakłado
wą, która ogranicza się tylko 
do pomocy finansowej. Dlate
go też w przyszłej kadencji 
należy doprowadzić do wspól
nego opracowania i realizacji 
planów pracy.

Przewodniczącym nowego 
Zarządu Zakładowego został 
wybrany ponownie Lech Le
sław.

RYSZARD DZłESZYŃSKI

do Zakładu, zwiększenie ilości 
obozów zagranicznych — stąd 
też ilość miejsc w celu szer
szego kontaktu z młodzieżą 
socjalistyczną naszego obozu, 
szerszą niż dotychczas możli
wość brania udziału przez 
młodzież w małych i dużych 
kolektywach, szukanie nowych 
i ciekawszych form w meto
dyce szkoleń i zebrań organi
zacyjnych. Każde wystąpienie 
kończyło się konkretnym 
wnioskiem.

W wyniku przeprowadzo
nych wyborów, przewodni
czącym ZZ ZMS wybrany zo
stał Kazimierz Rzepecki, wi
ceprzewodniczącymi wybrani 
zostali Wojciech Jaśkowiec, 
Barbara Perzyna. Jan Mazgaj, 
Marian Szafłarski, Marian Ta
bor, członkami Zarządu — 
Józef Konior i Tadeusz Trz.e- 
śniak. Wybrano także 3-osobo- 
wą Komisję Rewizyjna, której 
przewodniczącą została Zdzi
sława Ćwiek.

Wybrano 5-ciu delegatów 
na Konferencję Fabryczną 
ZMS.'

ANTONI DOBRZAŃSKI
korespondent

Trzy kola
Organizacja ZMS-owska w 

Dyrekcji Naczelnej HiL 
liczy 103 osoby, skupio

ne w trzech kołach, obejmu
jących Dyrekcję Produkcji 
pion Gł. Księgowego oraz 
Straż Pożarną huty. Członka
mi organizacji zakładowej są 
młodzi pracownicy dyrekcji, 
przeważnie dziewczęta. Naj
bardziej aktywne w ub. ka
dencji było koło straży pożar
nej liczące 49 osób, wyróżnia
jące się czynami społecznymi, 
działalnością sportową. oraz 
takimi akcjami jak honorowe 
krwiodawstwo. Szczególne za
sługi posiadają ZMS-owcy z

XV OLIMPIADA 
WIEDZY O POLSCE 

I ¿WIECIE WSPÓŁCZESNYM

Komenda nowohuckiego Huf
ca ZHP jest organizatorem na 
terenie dzielnicy „XV Olimpia
dy Wiedzy o Polsce i Świecie 
Współczesnym". W bieżącym 
roku Hufiec ZHP jest również

Nowohucki artysta 
w Starej Kuźni

W Galerii Stara Kuźnia w 
Mydlnikach odbył się werni
saż malarstwa artysty-amato- 
ra Zbigniewa Szymańczuka. 
pracownika Wydziału Rur 
Zgrzewanych HiL. Artysta 
pokazał swoje najnowsze o- 
brazy, wśród których najw:ę- 
kszą uwagę zwracał cykl por
tretów kobiecych. Galeria 
Stara Kuźnia mieści się w 
autentycznej zabytkowej kuź
ni z XVIII wieku, adaptowa
nej na bibliotekę. Cieszy się 
ona dużym powodzeniem 
wśród mieszkańców osiedla 
Mydlniki. Wkrótce w galerii 
tej odbędzie się wystawa rzeź
by Franciszka Kowalskiego i 
Józefa Birosa — pracowni
ków naszego kombinatu.

Sprawy socjalne

Choinka noworoczna 
dla dzieci hutników

• budowa DW w Rabie Niżnej
• akcja ziemniaczana zakończona

Możemy już podać kilka 
informacji odnośnie or
ganizowanej co roku dla 

dzieci pracowników HiL im
prezy choinki noworocznej. W 
dniach 4, 5 i 6 stycznia 1974 
roku odbędzie się ta impreza 
obejmująca 5.200 dzieci praco
wników HiL w wieku od 4 do 
7 lat. Organizuje ją Dział U- 
sług Socjalnych HiL. Dzieci 
otrzymają paczki zawierające 
słodycze. Zakładowy Dom 
Kultury HiL zapewni dzieciom 
program artystyczny z udzia
łem artystów scen krakow
skich. ktćry zostanie przed
stawiony w hali sportowo-wi
dowiskowej KS Hutnik na 
Suchych Stawach.

Warto również poinformo
wać, że podczas zimowych 
ferii szkolnych będą udostęp
nione młodzieży obiekty i u- 
rządzenia sportowe naszego 
hutniczego klubu.

Pomyślne wieści docierają

Imprezy 
ZDK HiL

KLUBO-KAWIARNIA
19 bm. godz. 18.30 — Klub Mi

łośników Teatru. Temat: Teatr 
i jego znaczenie w społeczeń
stwie. W spotkaniu wezmą u- 
dział — dyrekcja i aktorzy Tea
tru „Bagatela" w Krakowie. 
Mówić oni będą m. in. również 
na temat aktualnego piogramu 
w swoim teatrze.

?0 bm. godz. 18,30 — Galeria 
„Rytm”. Otwarcie wystawy gra
fiki Janiny Khaupe-Sr.-ider- 
skiej. Spotkanie z autorką.

22 bm. godz. 18.30 — Uroczy
ste otwarcie XII Olimpiady 
Kulturalnej HiLr W- -części. ar
tystycznej,..— . recital - Andrzeja 
Skwarczyńskiego.

23 bm. godz. 19.00 — Sala ki
na „Sfinks". Dyskusyjny Klub

-jeden eel
Dyrekcji Naczelnej w rozpro
pagowaniu wśród młodzieży 
hutniczej sportu łuczniczego 
W Olimpiadzie Sportowej hu 
ty zajęli oni w tej konkuren 
cji I miejsce zarówno indywi
dualnie, iak również zespoło
wo. Członkowie ZMS z Dv- 
rekcji Naczelnej brali również 
udział w szkoleniach partyj
nych. a także redagowali 4 ga
zetki ścienne.

Na zebraniu sprawozdaw- 
czo-wyborczvm wybrano nowy 
Zarząd Zakładowy, którego 
przewodniczącą została Teresa 
Mo-zczyńska. a wiedorzewod- 
niczącą Danuta Kuryło, (rd)

Kronika ZHP
organizatorem dla terenu po
wiatu krakowskiego. W związ
ku z tym, w tegorocznej „O- 
limpiadzie” — pod patronatem 
nowohuckiego Hufca ZHP — 
walczyć bodzie o prymat mło
dzież szkół średnich z terenu 
Nowej Huty i Krakowa-powie ■ 
tu.

Temat: „Młodzież w 30-leciu 
Polski Ludowej” jest bardzo a- 
trakcyjny dla młodzieży w o- 
góle, a nowohuckiej młodzieży 
w szczególności. Wierzymy za
tem, że już poziom eliminacji- 
— które odbędą się we wszyst
kich szkołach średnich w ter
minie do dnia 20 grudnia br. — 
będzie bardzo wysoki. Szcze
gólnie uczniowie — członkowie 
Związku Młodzieży Socjalisty
cznej i drużyn Harcerskiej 
Służby Polsce Socjalistycznej, 
powinni być do „Olimpiady” 
solidnie przygotowani.

KOMITET RODZICIELSKI 
W SZKOLE PODSTAWOWEJ 

NR 104
POMAGA HARCERZOM

Komitet Rodzicielski, w Szko

do nas z placu budowy Ośrod
ka Wypoczynkowego HiL w 
Rabie Niżnej. Prace remonto
wo-budowlane przy odnowie
niu zabytkowego dworku, zo
stały już zakończone. Obecni« 
pełną parą biegną roboty wy
kończeniowe. W tej chwili, 
ściany nowo budowanego pa
wilonu mieszkalnego, osiągnę
ły wysokość I piętra. Czas 
więc nie stanął na tym placu 
budowy w miejscu, przeciw
nie, mimo niezbyt sprzyjają
cej aury jest w pełni przez 
budowniczych wykorzystywa
ny.

W ramach tegorocznej akcji 
ziemniaczanej OZR HiL do
starczył pracownikom huty 
2.020 ton ziemniaków. Akcja 
została przeprowadzona spraw
nie. Jakość ziemniaków jest 
znacznie lepsza aniżeli w ub. 
roku. Ilość reklamacji praco
wników — zupełnie znikoma.

(jd)

Filmowy „Kropka" — projek
cja filmu pt. „Mieć 20 lat w 
Auers”, prod. francuskiej.

KLUB DHM
20 bm. godz. 18.30 — Wystąp 

Zespołu Akordeonistów ZDK 
HiL „Szafiry”. W programie — 
popularne me-łodie żołnierskie i 
ludowe.

22 bm. godz. 18.30 — WOwdr 
autorski Jahi Kurka.

KLUB „SBÓDPOM!"
19 bm. godz. 18.30 — „Scee 

jak obłok”, spektakl teałcalny 
oparty na tekstach poetyckich 
K. K. Baczyńskiego, w wykona
niu aktorów Teatru Ludowege.

22 bm. godz. 18.30 — Spotka
nie z cyklu „Kraków nasze mia
sto”. Temat — „.¿raków ja
gielloński". prelegent — mgr 
Krystyną Żymierska.

...I ZDK „BUB08TAL”
17 bm. godz. 17.00 — Spektakl 

dramatu Andrzeja Bursy pt. 
„Nauka chodzenia". Wykonają 
członkowie miejscowej Estra
dy Poezji.

19 bm. godz. 18.00 — Otwar
cie wystawy „Arcydzieła sztuk» 
w zbiorach Ermitażu".

20 bm. godz. 18.00 — Tm prosa 
o młodzieży dla młodzieży pt. 
..Osądźmy sami”. Temat: prz*-

i jaźń, miłość, koleżeństwo. Po 
orelckcji i dyskusji, projek ja 

i filmu — „Kto wierzy w bocia
ny”.

Alkohol jest priycryn^ 
wielu nieszczęść. Zanim wy- 
pijesz kieliszek wódki, po
myśl o swej rodzinie, o 
swym zdrowiu... i kieszeni.

le Podstawowej nr 104, docenia
jąc rolę ZHP w wychowaniu 
dzieci i młodzieży, otacza miej
scowy szczep harcerski opieką 
i pomocą. W ubiegłym ro
ku pracy harcerskiej Komitet 
Rodzicielski te] szkoły przeka
zał szczepowi 5000 złotych na 
dopłatę dla dzieci wyjeżdżają
cych na AL-73. oraz zakupił dla 
szczepu 100 kompletów matera
cy. 80 łóżek żelaznych. 100 koł
der i poduszek. Przewodniczący 
Komitetu Rodzicielskiego — Jó
zef Wnęk często bierze udz.a) 
w posiedzeniach rady szczepu, 
na których omawiane są pro
blemy wychowawcze i potrzeby 
harcerskie.

Komendantka szczepu —phm 
Ewa Przeniosło bardzo jest za
dowolona ze współpracy z Ko
mitetem Rodzicielskim. Rów
nież dyrektor szkoły — mgr 
Hieronim Gajewski wysoko o- 
cenia działalność Komitetu Ro
dzicielskiego. Nic więc dziwne
go. że przewodniczący tego Ko
mitetu — Józef Wnęk otrzymał 
ostatnio Honorową Odznakę Ru
chu Przyjaciół Harcerstwa, przy
znana mu przez Kwaterę Głó
wną ZHP. Gratulujemy’

(W
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Będziemy głosować 
w 88 Obwodowych 

Komisjach Wyborczych
Już niewiele czasu pozostało do 9 grudnia — dnia w któ

rym wszyscy stawimy się przy urnach wyborczych by speł
nić obywatelski obowiązek i wybrać swych przedstawicieli 
do rad narodowych.
• By ułatwić sprawdzanie Ust wyborczych, (trwające do 18 
bm.) i głosowanie, podajemy granice i numery obwodów gło
sowania oraz siedziby obwodowych komisji wyborczych:

Obwód wyborczy 86 — Cen
trum D, bl. 1—8 — Klub Mię
dzynarodowej Prasy i Książki, 
Centrum D, bl. 1. tel.: 417-50.

Obwód wyborczy 87 — Han
dlowe bl. 1—14 - Szk. Podst. 
nr 91. Handlowe 4, tel.: 424-75.

Obwód wyborczy 88 — Kolo
rowe bl. 1—15 i 17a — Liceum 
Ogólnokształcące nr XII, Kolo
rowe 31. tel.: 433-07.

Obwód wyborczy 89 — Kolo
rowe bl. 16—42 - Szk. Podst. 
nr 103, Kolorowe 29, tel.: 421-72.

Obwód wyborczy 90 — Spół
dzielcze bl. 1—14 — Szk. Podst. 
nr 92, Spółdzielcze 6, tel.: 422-59.

Obwód wyborczy 91 — Zgody 
bl. 1—4, 13—18 — Świetlica o- 
siedlowa. Zgody 1, tel.: 424-32.

Obwód wyborczy 92 — Zgody 
bl. 5—12 — Dom Kultury Dzieci 
i Młodzieży, Zgody 13, tel.: 
433-19.

Obwód wyborczy 93 — Urocze 
bl. 1, 10—14, 16—18 — Zasadni
cza Szkoła Budowlana KZB, 
Urocze 13, tel.: 419-44.

Obwód wyborczy 94 — Urocze 
bl. 2—9, 15 — Świetlica Ligi 
Kobiet. Urocze 3. tel.: 418-55.

Obwód wvborczy 95 — Cen
trum C 1—1. 10. 10a. - Klub 
Osiedlowy „Orbita”, Centrum C, 
bl. 10, tel.: 429-51.

Obwód wyborczy 96 — Cen
trum C, bl. 5—9, 11. — Klub 
NOT: Centrum C bl. 10 tel. 
409-77.

Obwód Wyborczy 97 — Cen
trum B. bl. 1—4, 11 — Szkoła 
Muzyczna nr 2. Centrum B, bl. 
11 — tel.: 432-88.

Obwód wyborczy 98 — Cen
trum B, bl. 5—10 — Szk. Mu
zyczna nr 2, Centr. B, bl. 6 — 
tel.: 412-58. . .. . ..

Obwód wyborczy 99 — Stkla- 
łi: Domy 1—6 — Szk. Podst. nr 
B8 Szklane Domy bl. 2, tel.: 
417-23.

Obwód Wyborczy 100 — Sło- 
Jieczne bl. 2, 4—12 — Szk. Podst. 
®r 105. Słoneczne 12, tel.: 408-95.

Obwód wyborczy 101 — Sło- 
«eeine bl. 1, 3, 13—17 — Szk. 
Podst. nr 105, Słoneczne 12, tel.: 
408—95.

Obwód wyborczy 102 — Cen
trum A bl. 1—6a — Świetlica 
Osiedlowa, Centrum A, bl. 6a, 
tel.: 400-21.

Obwód wyborczy 103 — Cen
trum A bl. 7—14 — Świetlica 
osiedlowa. Ogrodowe 2, tel.: 
400-23.

Obwód wyborczy 104 — Hut
nicze bl. 1—4a — Szk. Podsta
wowa nr 83, Willowe 1, tel.: 
424-17.

Obwód wyborczy 105 — Hut
nicze bl. 5—15 — Szk. Podst. nr 
83 Willowe 1. tel.: 424-17.

Obwód wyborczy 106 — Ogro
dowe bl. 1—18 — Klub Osiedlo
wy „Wersalik", Ogrodowe 15 
tel.:'413-52.

Obwód wyborczy 107 — Na 
Skarpie bl. 1-3« — Szk. Podst. 
nr 80. Na Skarpie 8. tel.: 408-31.

Obwód wyborczy 108 — Na 
Skarpie bl. 39—68 — Dom Kul
tury HiL. Ognisko Dziecięce, Na 
Skarpie 64. tel.: 435-68.

Obwód wyborczy 109 — Mło
dości bl. 1—11 — Zakładowy 
Dom Kultury HiL, Młodości 1, 
tel.: 438-90.

Obwód wyborczy 110 — Sta
lowe bl. 1—12 — Szk. Podst. nr 
37. Stalowe 18, tel.: 439-17.

Obwód wyborczy 111 — Stalo
we bl. 13—18 — Szk. Podst. 37, 
Stalowe 18. tel.: 439-17.

Obwód wyborczy 112 — Wil
lowe 1—37 — Lic. Ogólnokszt. 
nr XVI Willowe 35, tel.: 423-29.

Obwód wyborczy 113 — Wan
dy bl. 1—32 — Lic. Ogólnokszt. 
nr XVI, Willowe 35, tel.: 423-29.

Obwód wyborczy 114 — Spor
towe bl. 1—37 — Szk. Podst. nr 
302, Sportowe 37, tel.: 416-07.

Obwód wyborczy 115 — Zie
lone bl. 1—17 — Szk. Specjalna 
nr 71, Sportowe 28, tel.: 434-17.

Obwód wyborczy 116 — Zielo
ne bl. 18—28 — Szk. Specjalna 
nr 71, Sportowe 28. tel.: 434-17.

Obwód wyborczy 117 — Szkol
ne bl. 1—9 — Klub Dzieln. Za
rządu TPPR, Szkolne 5, tel.: 
433-06.

Obwód wyborczy H8 — Sakoł- 
ne bl. 10—24. 3« — Szk. Rze
miosł Budowlanych, Sgkeiee 18- 

¿teL: 414-25

Obwód wyborczy 119 — Szkol
ne bl. 25—37 - Szk. Podst. nr 
84. Szkolne 27. tel.: 437-46.

Obwód wyborczy 120 — Tea
tralne bl. 1—7, 25—33a — Lic. 
Ogólnokształcące nr XI, Teatral
ne 33. tel.: 407-26.

Obwód wyborczy 121 — Tea
tralne bl. 8—24. 34—35 - Szk. 
Podst. nr 87, Teatralne 35, tel. 
423-09.

Obwód wyborczy 122 — Górali 
bl. 1—24 — Dom Kultury HiL, 
Górali 5, tel.: 427-65.

Obwód wyborczy 123 — Kra
kowiaków bl. 1—14. 43, 44 — Szk. 
Podst. nr 81, Krakowiaków 47, 
tel.: 417-51.

Obwód wyborczy 124 — Kra
kowiaków bl. 15—42, 45—47, — 
Szk. Podst. nr 81, Krakowiaków 
47, tel.: 417-51.

Obwód wyborczy 125 — Kazi
mierzowskie bl. 1—4, 6, 7, 11, 17, 
18 — Szk. Podst. nr 86, Jagiel
lońskie 18, tel.: 434-14.

Obwód wyborczy 126 — Kazi
mierzowskie bl. 8-10, 12-15, 19 
—22 — Szk. Podst. nr 115, Ja
giellońskie 17, tel.: 429-98.

Obwód wyborczy 127 — Kazi
mierzowskie bl. 23—34 — Szk. 
Podst. nr 115, Jagiellońskie 17,

Obwód wyborczy 128 — Dą
browszczaków bl. 1—19 — Tech
nikum Gastronomiczne, Złota 
Jesień 16, teł.: 450-19.

Obwód wyborczy 129 — Ja
giellońskie bl. 1—6, 9 — Szk. 
Podst. nr 101, Jagiellońskie 9, 
tel.: 421-03.

Obwód wyborczy 130 — Ja
giellońskie bl. 7, 8, 27—32, 34—37, 
— Ośrodek Szk. Zawodowego 
HiL, Złota Jesień 2, tel.: 435-01.

Obód wyborczy 131 — Jagiel
lońskie bl. 19—26, 33 — Szk.
Podst. nr 101, Jagiellońskie 9. 
tel.: 421-03.

Obwód wyborczy 132 — Złota 
Jesień bl. 1—16 — Przeds. Usług 
Socjalnych, Przeds. Przem. „Bu- 
dostal” Złota Jesień 4, tel.: 
447-40.

Obwód wyborczy 133 — Wyso
kie bl. 1—19 — Szk. Podst. nr 
104 Wysokie 7, tel.: 441-96.

Obwód wyborczy 134 — Na 
Lotnisku bl. 1—4, 16, 19-23 - 
I.ic. Ogólnokszt. nr III, Wysokie 
6. tel.: 442-76.

Obwód wyborczy 135 — Na
Lotnisku bl. 5—15, 17—18a — 
Zasadn. Szk. Bud im. Demako- 
wa. Kościuszkowskie 2, tel.: 
443-95.

Obwód wyborczy 136 — Ko
ściuszkowskie bl. 1—12 — Szk. 
Podst. nr 143, Kościuszkowskie 7, 
tel.: 405-08.

Obwód wyborczy 137 — XX- 
iecia PRL, bl. 1—21a — Zasad. 
Szk. Bud. im Demakowa, Ko
ściuszkowskie 2. tel.: 443-95.

Obwód wyborczy 138 — XX- 
lecia PRL, bl. 22—28a — Szk. 
Podst. nr 100. XX-lecia PRL bl. 
36. tel.: 445-40 wewn. 291.

Obwód wyborczy 139 — XX- 
lecia PRL bl. 29—36» — Szk. 
Podst. nr 100. XX-lecia PRL 36, 
te!.: 445-40 wewn. 291.

Obwód wyborczy 140 — Kali
nowe bl. 1—10 — Szk. Podst. nr 
82, Kalinowe 17. tel.: 441-76.

Obwód wyborczy 141 — Kali
nowe bl. 11—18 — Szk. Podst. nr 
82, Kalinowe 17. tel.: 441-76.

Obwód wyborczy 142 — Kali
nowe bl. 19—24 — Lic. Ekono
miczne. Kalinowe 18, tel.: 427-46

Obwód wyborczy 143 — J.
Strusia bl. 1—6 — Lic. Ekonom. 
Kalinowe 18. tel.: 427-46.

Obwód wyborczy 144 — J.
Strusia bl. 7—12 — Szk. Podst. 
nr 125, J. Strusia bl. 19, te!.: 
440-19.

Obwód wyborczy 145 — J. 
Strusia bl. 13—19 — Szk. Podst. 
nr 125, J. Strusia 19, tel. 440-19.

Obwód wyborczy 146 — Ty
siąclecia bl. 1—14 — Dom Kultu
ry Dzieci i Młodzieży, Tysiącle
cia 15. teł., 449-95.

Obwód wyborczy 147 — Ty
siąclecia bl. 15—27 — Dom Kul
tury Dzieci i Młodzieży, Tysiąc
lecia 15, tel.: 449-95.

Obwód wyborczy 148 — Ty
siąclecia bl. 28—42 — Szk. Podst. 
nr 126, Tysiąclecia 57, teł.: 
467-36.

Obwód wyborczy W* — Ty- 
ĆBabsj/ im str. ty

Amatorski Klub Filmowy
plany i zamierzenia

Już 18 lat działa w Nowej 
Hucie Amatorski Klub Filmo
wy, który może pochwalić się 
sporym dorobkiem, m. in. 120 
zrealizowanymi filmami krótko- 
metrażowymi, nagrodami i wy
różnieniami na ogólnopolskich i 
międzynarodowych przeglądach 
filmowych, a także sporą grupą 
przeszkolonych filmowców-ama- 
torów. Wielu z dawnych człon
ków AKF „Nowa Huta" zajmu
je obecnie wybitną pozycję w 
zawodowym filmie teatrze i te
lewizji. Dość chociażby wspom
nieć Krzysztofa Zanussiego, któ
ry tutaj stawiał pierwsze kroki 
jako filmowiec, stanowiąc zre
sztą chlubę klubu i zdobywa
jąc dla niego laury. „Celem 
działalności AKF jest pobudze
nie społecznej aktywności kul
turotwórczej oraz inspiracja do 
ambitnych poszukiwań twór
czych odzwierciedlających cało
kształt naszego życia, rozwoju i 
osiągnięć" — tak głoszą założe
nia programowe AKF.

Program klubu będzie realizo
wany przez organizowanie wy
kładów w ramach Studium Fil
mowego, 
twórców.
wych. wieczorów dyskusyjnych 
i konsultacji fachowych. Zaję-' 
cia odbywają się we wtorki i 
piątki w godz. 18—20 w klubie 
„Od Nowa" os. Młodości 1, tel.

We wtorki członkowie 
mogą korzystać z konsul- 
fachowych. wypożyczać 
realizować na terenie 

własne materiały filmo-

spotkań autorskich 
jjrzeglądów filmo-

438-90. 
klubu 
tacji 
sprzęt, 
klubu 
we. przeglądać fachową litera
turę itp. W każdy pierwszy 
piątek miesiąca przeprowadzane 
będą wykłady w ramach stu
dium filmowego, w trzeci pią
tek przeglądy filmowe, a w 
czwarty piątek — czynne będzie 
laboratorium filmowe. Ponad
to członkowie klubu mogą u- 
czestniczyć w organizowanych 
co kwartał przez Krakowski 
Dom Kultury. WRZZ i Federa
cję Amatorskich Klubów Filmo
wych — zajęciach filmowych.

W listopadzie odbyły się już 
wykład inauguracyjny w ra-

KINA
ŚWIT Duża sala od 16 bm. do 22 

bm. godz. 13.30, 13.00 1 20.30 „Hu
ba!” produkcji polskiej, dozw. od 
lat 11.

ŚWIT Mała sala 16 bm. godz.
15. 17 i 19 „Dom przy Trudnej" 
prod. radzieckiej ( film archiwal
ny). od 17 do 20 bm. godz. 15.00.
17.15 1 19.30 „Niebieski żołnierz” 
prod. USA. dozw. od lat 16, od 
21 do 24 bm. godz. 15. 17, 1 19 
„Start” prod. belgijskiej, dozw. 
od lat 16.

ŚWIATOWID Duża sala od 15 
do 18 bm. godz. 15.43, 18.00 i 20.15 
„Świadek koronny” prod. włos
kiej, dozw. od lat 18. od 19 do 21 
bm. godz. 15.30, 17.00, 18.30 1 20.15 
„Helga” prod. NRF. dozw. od lat 
14. od 22 do 25 bm. godz. 16. 18
i 20 „Pojedynek na wietrze” prod. 
japońskiej, dozw. od lat 18.

ŚWIATOWID Mała sala od 15 do 
13 bm. godz. 13.00. 17.30 1 18.45
„Był sobie łajdak" prod. USA, 
dozw. od lat 16. od 19 do 21 bm. 
godz 15. 17 i 19 „Szklana kula” 
prod. polskiej, dozw. od lat 14, 
od 22 do 25 bm. godz. 15.00, 17.15 
i 19 „Bądź w porcie nocą” prod. 
USA. dozw. od lat 14.

SFINKS od 16 do 17 bm. godz.
16. 18 I 20 „Ballada o żołnierz'.!” 
prod. radzieckiej, dozw. od lat 

14. od 18 do :t bm godz. 16. 18 i 
20 ..Kot w butach" prod. japoń
skiej, doz. od lat 7, od 22 do 25 bm 
godz. 16. 13 1 20 ..Bez wyraźnych 
motywów” prod. francuskiej, 
dozw. od lat :6.

TEATR LUDOWY
17 bm. godz. 19.15 „A jak kró- 

1«» — a Jak katem będziesz". 18 
brs. 9»*z. 19.13 „Cyrulik sewil- 

mach Studium Filmowego, spot
kanie autorskie prezesa honoro
wego AKF Witolda Michalika 
oraz przegląd materiałów archi
walnych klubu. W grudniu 
przewiduje się wykład w ra
mach Studium Filmowego Krzy
sztofa Kwinty z 
„Środki wyrazowe 
mowej"
później — zajęcia
Woj. Ośrodka Metodycznego. 14 
grudnia — spotkanie autorskie 
Krzysztofa Kwinty. 21 grudnia 
— przegląd materiałów archi
walnych AKF. Tyle zajęć w br

PWSTiF pt. 
sztuki 
W dwa dni 
w rama-h

fil-
7. XII.

(RD)

Głównie chodzi 
autorów jak: J.

L. Kruczkow-

Miłośników muzyki klasycznej, nie naliczy się dzisiaj wielu, 
to prawda. Ale niechaj znów nikł nie sądzi, iż każdy Polak za
przedany jest, wyłącznie muzyce rozrywkowej. Przeczą temu 
konkretne fakty. Na przykład — czwartkowa impreza muzyczna, 
zoręanizownna przez Klub Miłośników Muzyki przy hutniczym 

Wystąpił na niej chór akademicki „Dominanta” z Wyż
szej Szkoły Ekonomicznej w Krakowie, wykonując pod dyr. 
mgr Zbigniewa’ Ciuraby, pieśni renesansowe, śpiewy starocer
kiewne. motety kopernikowskie.

Chór „Dominanta” jest chórem amatorskim, ale jego poziom 
wykonawczy, sięga szczytów niemal doskonałości. Mówił o tym 
prowadzący imprezę red. Berwaldt. doceniła to spontanicznie 
nowohucka publiczność, bijąc gorące brawa zmuszające chór do 
wielokrotnego bisowania.

Pieśni renesansowe... Motety kopernikowskie... Wielokrotne bi
sowanie.. Nie. to nie do wiary! A jednak prawdziwe. 
I bardzo, hardzo pocieszające. Szczególnie dlatego, że czwartko
wą publiczność, stanowiła w większości młodzież! (okt.)

CO W TYGODNIU?
ski”, 19 bm. teatr nieczynny, 20 
bm. godz. 19.15 „Damy 1 huza- 
ry”. 21 bm. godz. 19.13 „Cyrulik 
sewilski". 22 bm. godz. 11.00 „Za
czarowane kwiaty” (bajka).

TELEWIZJA 17—23 BM.
PROGRAM I

SOBOTA - 9.00 Dla szkól. 11.40 
Wielki wyścig — film. 15.30 Kroni
ka. 15.50 Redakcja szkolna zapo
wiada. 16.05 TV informator wyda
wniczy. 16.30 DTV. 16.40 Spotkanie 
z Ernestem Bryllem. 17.10 5x5. 17.40 
Wychowanie fizyczne — receptą na 
zdrowie. 18.05 Poligon. 18.35 Pegaz. 
19.20 Dobranoc. 19.30 DTV. 20.13 
Wielki wyścig — film. 22.40 DTV. 
22.35 sport. 23.05 Gallux show.

NIEDZIELA — 7.35 Kurs rolniczy. 
8.45 Bieg po zdrov.de. 9.00 Telera- 
r.ek. 10.20 Wybrzeże Szkieletów — 
film. 10.45 W starym kinie. 11.45 
Muzy bez etatu. 12.15 DTV. 12.30 
Z ludowej szkatuły. 13.10 Reportaż.
13.40 Dla dzieci. 14.40 Aurum — mi
łość i miecz — film 15.15 Film mu
zyczny. 16.00 Poezja radziecka. 16.10 
Losowanie Totolotka. 16.25 My 73 — 
teleturniej. 17.20 Przyjąć czy od
rzucić. 18.00 Sportowy magazyn. 
19.00 Spotkanie z pamięcią. 19.20 
Dobranoc. 19.30 DTV. 20.15 Wyzwo
lenie — film. 21.40 PKF. 21.55 Ma
gazyn sportowy. 22.20 Studio-13.01.

PONIEDZIAŁEK: 16.20 Telere-
klatna. 16.30 DTV. 16.40 Zwierzy
niec. 17.30 Echo stadionu. 17.53 
Laser. 18.25 Kronika. U.45 Eure
ka. 19.20 Dobranoc. 19.30 DTV.
20.15 Teatr TV: Ostatnia lekcja.

30

Rada Zakładowa Kombina
tu. Wydział Kwater Zbioro
wych. Zakładowy Dom Kultu
ry. Centralny Samorząd Ho
teli Hutniczych. Zarząd Fa
bryczny ZMS — oto główni 
organizatorzy dziewiątej już z 
kolei imprezy dla mieszkań
ców hoteli, zwanej Olimpiada 
Kulturalną.- Czas jej trwania 
— od 1 listopada br. do 
marca 1974 roku.

Zasadniczym celem tej wie
lomiesięcznej imprezy jest, 
dalsze rozbudzanie zaintere
sowań mieszkańców hoteli, 
sprawami kultury, oświaty, i- 
deologii. patriotyzmu. W 
szczególności zaś — poszerza
nie wicdzv z zakresu literatu
ry i sztuki, ksz.taltowanie na
wyków’ pracy umysłowej, wy
rabianie przvzwvczajeń kultu
ralnego spędzania czasu po 
pracy, kształtowania smaku 
estetycznego w zakresie ubio
ru. mieszkania 1 sposobu by
cia. Ponadto — inspirowanie 
do czynów soołecz.nych i wyz
walanie inicjatyw w zakresie 
m. in. amatorskiej twórczości 
artvStycznej.

Warunkiem udziału w Olim
pia dowej imprezie, w której 
nagrodę najwyższą 
puchar przechodni 
Fabrycznego PZPR, 
stąpienie hotelu do 
trzech konkursów.

I sześciu przewidzianych. Sa to: 
Konkurs czytelniczy. oświato
wy, „nasze hobby", inicjatyw

stanowi 
Komitetu 
jest przy- 
mtnimum 

spośród

21.40 Ex libris. 22.10 Ulubione u- 
twory skrzypcowe H. Wieniaws
kiego. 22.30 DTV.

WTOREK: .0.00 Dla szkól. 10.20 
Pani de Moneoreau — film. 16.30 
DTV. 16.40 Rodzina Durtolów — 
film. 17.05 Burza Mózgów. 17.35 
Telereklama. 17.40 Dla młodzie
ży. 18.05 Gra Ictil Biret — forte
pian. 13.25 Kronika. 18.45 War
szawskie perspektywy — pr. 
publ. 19.20 Dobranoc. 19.30 DTV.
20.15 Pani de Monsercau — film. 
21.10 Świat l Polska. 21.55 Z cy
klu: Balet. 22.30 DTV. 22.45 Sport.

ŚRODA: 9.00 Dla szkól. 10.33 
Śpiewaczka — film. 12.10 Dla 
szkól. 16.15 Kronika. 16.30 DTV. 
16.4C Dla młodych widzów. 17.10 
Dla dzieci. 17.40 Informacje — 
towary — propozycje. 17.50 Spra
wozdanie z II połowy meczu pit
ki nożnej Polska — NRF. 18.45 
Nauka i światopogląd. 19.20 Do
branoc. 19.30 DTV. 20.15 Śpiewacz
ka — film. 21.50 Bez togi — pr. 
publ. 22.30 DTV. 22.45 Sport.

CZWARTEK: 10.00 Akcja Brutus 
— film. 13.30 Telewizyjny Kurs 
Informatyki. 14.00 Matematyka w 
szkole. 16.30 DTV. 16.40 Ekran z 
bratkiem. 17.45 PKF. 17.55 Gramy 
o telewizor. 18.20 Telereklama. 
18.25 Kronika. 28.45 Mazowsze dziś 
I jutro — pr. publ. 19.20 Dobra
noc. 19.30 DTV. 20.15 Akcja Bru
tus — film. 21.50 Przy wspólnym 
stole — pr. publ. 22.55 Ekspres nr 
39. 23.00 Informacje — towary — 
propozycje. 23.10 DTV. 23.25 
Sport. 

społecznych, imprez towarzys
kich, propagandy wizualnej.

NAGRODY I WYRÓŻNIENIA
Główną nagroda IX Olim

piady. zgodnie z tradycją, bę
dzie puchar przechodni Komi
tetu Fabrycznego PZPR oraz 
Złota Plakietka. Drugą nagro
dą — srebrna plakietka, a 
trzecią — brązową. Przewi
dziane są również trzy wyróż
nienia w postaci obrazów wy
konanych przez członków o- 
gniska plastycznego ZDK. Po
nadto każdv hotel uczestniczą
cy w Olimoiadzie. a niezależ
nie od zdobytego miejsca, o- 
trzvma dyplom uczestnictwa.

Regulamin Olimpiady prze
widuje także indywidualne i 
drużynowe nagrody rzeczowe. 
I tak: za pierwsze miejsca w 
poszczególnych konkursach, ■ 
nagrody w cenie 500 zł. drugie 
— 400 zł. trzecie 300 zł oraz 
trzy wyróżnienia po 200 zł.

KONKURS CZYTELNICZY
Konkurs czytelniczy, z uwa

gi na zbiegające się rocznice 
30-lecia PRL i Wojska Pols
kiego. a także 200-tnej Komi
sji Edukacji Narodowej, zo- 
staie uznany w tegorocznej 
Oltmoiaćłzie za jedna z naj
ważniejszych pozycji. W 
związku z powyższym, zada
niem uczestników konkursu 
będzie opanowanie wiedzv o 
życiu i twórczości pisarzy pol
skich z okresu ostatniego trzv- 
dziestolecia. 
tu o takich 
Ar.drze’ewskl.
ski. J. Iwaszkiewicz. R. Brat- 
r>v. M. Brandvs. J Kawalec i 
•T. Kurczab. Ponadto noetów: 
W. Broniewski, T. Różewicz, 
F. Bryll.

Konkurs nrzeorovzadzonv 
bodzie w dwóch etapach. Pół- 
finałY odbędą sie w klubach 
środowiskowych w terminie 
do końca lutego ’974 r. Finał 
nathm-^act — w klubo-kawiar- 

w drugiej poło-

Celem tego konkursu jest 
przede wszystkim zaintereso
wanie mieszkańców hoteli 
krakowskimi muzeami. Zgod
nie z regulaminem, mogą w 
nim wziąć udział uczestnicy 
indywidualni, a także trzyoso
bowe drużyny. Podobnie jak 
w konkursie czytelniczym, 
konkurs oświatowy, przepro
wadzony będzie również w 
dwóch etapach. Przv czvm za
równo finał iak i półfinały, 
maja być okazją do zorganizo
wania imprezy artystycznej. 
Za udział w finale, hotel o- 
trzyma po ? nunkty za każde
go uczestnika, niezależnie od 
zdohvtvch przez danvoh ucze
stników indywidualnych
miejsc, za które otrzymają 
odpowiednie nagrody rzeczo
we. (okt)

PIĄTEK: 10.00 Wyzwolenie — 
cz. IV. 12.00 Dla szkól. 16.30 DTV.
16.40 Pora na Telesfora. 17.25 Nie 
tylko dla pań. 17.45 Telereklama. 
17.50 Tygodnik Informacyjny Mło
dych. 18.05 Dwie szkoły — tele- 
konkurs. 13.25 Kronika. ¡8.45 Za 
kierownicą. 19.20 Dobranoc. 19.30 
DTV. 20.15 Śpiewa Joanna Rawik. 
20.45 Panorama. 21.25 Teatr TV: 
Michel de Cheldenrode „Escurtal”. 
22.10 Walizka pełna wrażeń — 
reportaż film. 22.35 DTV. 22.50 
Sport.

POGODA
W POŁOWIE listopada przy

szedł nowy atak zimy, poważ
niejszy niż poprzednie. W Skan
dynawii temperatura spadła do 
—30 st., a zatoka związana z 
tamtejszym mroźnym niżem 
przemieściła się nad Europę 
Środkową. W Polsce utrzymują 
się temperatury w granicach 0 
do 4 st. i występują liczne śnie
życe. Dziś nieco się ociepli, śnieg 
przejdzie z powrotem w deszcz, 
ale już jutro może przyjść no
we ochłodzenie. W najbliższych 
dniach panować będzie typowe 
przedzimie, charakteryzujące się 
temperaturami od 0 do 5 st.. o- 
czywiście w dzień, bo w nocy 
możliwe są przymrozki, zwłasz
cza w wypadku dłuższych roz
pogodzeń. Opady występować 
będą we wszystkich postaciach, 
a więc deszczu .deszczu ze śnie
giem i_śp4egu. PROMYK
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wysokości trzeciego piętra...

Wysoko. a* w głowie się kręci, 
oczywiście tylko „cywilom”...

Gdzie będziemy glosować?
^Dalszy ciąg ze str. 7) 

siąrlecia bl. 43—71 — Szk. Podst. 
nr 126, Tysiąclecia 57, tel.: 
.467-36.

Obwód wyborczy 150 — Złoty 
Wiek bl. 1—14, 19 — Szk. Podst. 
nr 85. Zloty Wiek 4. tel.: 437-80.

Obwód wyborczy 151 — Złoty 
Wiek bl. 15—1«, 20-5«. — Dom 
Kultury HiL, Złoty Wiek 14, tel.: 
430-48.

Obwód wyborczy 152 — Na
Wzgórzach bl. 1—10, 40—44 — 
Dom Kultury Dzieci i Mlodz.. 
Na Wzgórzach bl. 39a, tel.: 
442-97.

Obwód wyborczy 153 — Na 
Wzgórzach bl. 11—13, 28—39a — 
Szk. Podst. nr 129, Na Wzgórzach 
13a, tel.: 465-76.

Obwód wyborczy 154 — Na
Wzgórzach bl. 13a—27 — Szk 
Podst. nr 129. Na Wzgórzach bl. 
13a, tel.: 465-76.

Obwód wyborczy 155 — Na 
Stoku bl. 1—2! — Szk. Podst. nr 
99. Na Stoku 34. tel.: 434-82.

Obwód wyborczy 15« — N* 
Roku bl. 22—31. 32, 32a - Szk. 
Podst. nr 99. Na Stoku bl. 34, 
tel.: 434-82.

Obwód wyborczy 157 — Na Zalęczu nr 1—10. 12, 13, JJ, 17, 
■toku bl. 31a, 33-53 — Szjc,. J9, 2J,.23,. 25, 26, 27. NM Panny,
mKiiKniniriilHiiiinnninir.niimmninmiiinmininimmr-

Nowości beletrystyki
Werner Hejduczek — „Pożeg

nanie z aniołem” — Książka na
pisana przez współczesnego pi
sarza z NRD. który za tę właś
nie książkę otrzymał nagrodę 
im. Henryka Manna.

Czytelnik, cena 28 zl.
Margaret Kennedy — „Nie w 

kalendarzu” — Powieść znanej 
angielskiej pisarki, której boha
terką jest głuchoniema dziew
czynka o nieprzeciętnych zdol
nościach malarskich.

Czytelnik, cena 20 zł.
Andrzej Kaniecki — ..Dojrze

wanie” — Powieść współczesna. 
Akcja toczy się w jednej z na-
szych jednostek wojskowych 
pod koniec lat pięćdziesiątych.

MON, cena 14 zł.
Karol Bunsch — „Powrotna 

droga” — Nowe wydanie (kie
szonkowe) powieści z czasów 
panowania Bolesława Wstydli
wego.

WL, cena 20 zł.

Anegdoty historyczne
W czasach Polski szlachec

kiej. królowie chętnie popisy
wali się swymi siłaczami, nie 
bardzo jednak dbali o nich, 
gdy ci stracili już atletyczne 
siły. Cóż dopiero mówić o 
„wdzięczności ojczyzny” dla 
żołnierzy, którzy z pola walk 
wyszli kalekami. Istniał 
wprawdzie w Rzeczypospoli
tej piękny w teorii zwyczaj 
rozdawania panem benemeren- 
tium (chleb dobrze zasłużo
nym) w postaci dożywotnich 
dzierżaw, ale w praktyce na
dania te otrzymywali nie ste
rani żołnierze, lecz ustosunko
wani magnaci, którzy nigdy 
nie wąchali prochu. A jeśli 
nawet ten „chleb” dochodził 
do żołnierzy. to często po 
niewc-asic. Na tym tle prze
chowała się żartobliwa opo
wiastka o Odrowążu.

Dzielnemu i zasłużonemu ry
cerzowi Odrowążowi kula ar
matnia urwała w li.' wie szczę
kę wraz 2 zębami. Gdy w na
grodę za męstwo nadał mu 
król starostwo. kazał Odro
wąż wymalować swój portret

tedawno w ośrodku Stra
ży Pożarnej HiL odbył się 
cońcowy sprawdzian umie

jętności kursu szeregowych 
pożarnictwa, który trwał 3 
miesiące. Strażacy naszej huty 
dali pokaz wysokich umiejęt
ności, wyróżniając się nieby
wałą wprost zręcznością.

Najbardziej efektownymi, a 
równocześnie mrożącymi krew 
w żyłach wyczynami, którymi 
popisywali się strażacy, były 
skoki z wieży, z wysokości 
trzeciego piętra, przy pomocy 
liny. Nawet najlepiej wyszko
leni spadochroniarze nie po-

Podst. nr 98. Na Stoku 52, tel.: 
426-63.

Obwód wyborczy 158 — Czy- 
żyny-Łęg, ulice: Błonna, Cen
tralna tylko nr 32. 34, 53, Ka
mionka, Na Łąkach. Sołtyskow- 
ska nr 1—5, 7—11, 13, 15, 17, 19, 
21, 23, 25, 25». 27. Na Zalęczu nr 
16, 18, 20. 22, 24, 31, 33 - Świet
lica Krak. Zakł. Bet. i Żelbet. 
Czyżyny ul. Kamionka 6. tel.: 
403-20 wewn. 15 (w niedzielę) 
tel.: 403-22.

Obwód wyborczy 159 — Czy
żyny ulice: Centralna cała bez 
nr 32, 34, 53, Al. Planu 6-letnie- 
go nr 11, 13. 17 i od nr 62 do 156 
tylko numery parzyste, Bogu- 
szówka. Dolna, Dolnomlyńska, 
Gałczyńskiego. Jutrzenka, Koc- 
myrzowska. Kwiatów Polskich, 
Ławnicza, Nastrojowa. Narciar
ska. Poleska. Radiowa, Sielanka, 
Strumyk. Tabaczna. Tuwima, 
Wężyka, S. Wysockiej. Woźni
ców, Załęże — Szk. Podst. nr 52, 
Czyżyny. ul. Centralna 39. te!.: 
412-55.

Obwód wyborczy 160 — Łęg 
ulice: Błonie, Beszcz, Niepołom- 
ska. Sierpowa. Zajęcza, Cuplo- 
wa. Do Wisły, Habina. Isep. Na

Stanislaw Wyspiański — „Dra
maty wybrane” — Pozycja za
wiera: „Warszawiankę”, „Kląt
wę", „Wesele”. „Wyzwolenie". 
„Akropolis", „Noc listopadową”, 
„Powrót Odysa”. „Sędziów".

WL. cena 80 zł.
Kornel Filipowicz — „Śmierć 

mojego antagonisty” — Trzy
naście różnych opowiadań zna
nego polskiego pisarza starszego 
pokolenia.

Wyd. Literackie, cena 10 zł.
Witold Gruszka — „Ulster 

burzy się" — Autor stara się 
podać przyczyny obecnej sytua
cji w Ulsterze.

MON, seria „Ideologia, polity
ka. obronność”, cena 6 zł.

Helena Lehr. Edmund Osmań- 
czyk — „Polacy z pod znaku 
Rodła” — Książka ukazuje 50- 
letnią działalność Związku Po
laków w Niemczech. Jest to 
wydawnictwo albumowe.

MON, cena 18 zł.

z wyciągniętą dłonią, na której 
leżały utracone zęby. Pod por
tretem biegł sarkastyczny na
pis: ..Dali mi chleb, kiedym 
się zębów pozbył”.

*
Pytała raz szlachta na sej

miku sędziego Jana Żydow
skiego, czy za cudzołóstwo jest 
kara śmierci.

— Nie, mości panowie, — 
odpowiedział sędzia — bo was 
tu widzę przecie wszystkich z 
głowami...

*
Jeden z szambelanów Sta

nisława Augusta otrzymał od 
króla polecenie, by sprowadził 
do jego gabinetu księdza Mor
skiego. Szambelan od nieda
wna dopiero znajdował się na 
dworze, nie wiedział więc, że 
królowi chodzi o kapelana na
zwiskiem Morski. Strapił się 
nieborak i zafrasowany użalił 
przed królem:

— Najjaśniejszy panie, psa 
morskiego, kota morskiego, 
małpę morską widziałem nie
raz, ale księdza morskiego jak 
żyję nie widziałem! (wac)

trąfiliby dokazać większej 
sztuki. Patrzącym zapierało 
dech w piersiach. Oczywiście

Skok w nieznane — ale lina wytrzyma...

Osiedle, Sikorski. Siwka. Skrę
cona, Strącka, Szafrańska, Wi
klinowa, Zapusta, Zatyka, Nów, 
Sołtyskowska nr 12. 14. 16, 18. 20.
22, 24, 26. 28. 30—41, 43, 45. 47, 
49 — Szk. Podst. nr 79, Łęg, ul.
Na Zalęczu 2. tel.: 429-91.

Obwód wyborczy 161 — Mogi
ła — Zasad. Szk. Zaw. Specjalna. 
Mogiła 7. tel.: 407-83.

Obwód wyborczy 162 — Kan- 
torowice. Zeslawice — Świetlica 
ZZCB. Zestawcie nr 5, tel.: 
448-80.

Obwód wyborczy 163 — Mi- 
strzejowice, Bieńczyce, Batowi- 
ce — Dom Dziecka nr 9, Bień
czyce nr 60. tel.: 407-2«.

Obwód wyborczy 164 — Krze- 
sławice — Świetlica osiedl. Krze- 
sławice nr 19. tel.: 400-22.

Obwód wyborczy 165 — Lubo- 
cza — Szk. Podst. nr 76. Lubocza 
140a. tel.: 431-88.

Obwód wyborczy 166 — Grę-

Tadeusz Ostrowski — „Materiały 
ogniotrwałe”. Sygn.: 53450. Książka 
zawiera charakterystykę wyrobów 
i surowców materiałów ogniotrwa
łych ze szczególnym uwzględnie
niem ich Jakości. Podano-w-niej 
podstawy fizykochemiczne i tech
nologiczne procesów produkcyj
nych wyrobów ogniotrwałych, za
praw, mas. bet nów itp. Poza tym 
omówiono maszyny i urządzenia 
produkcyjne stosowane w przemy
śle materiałów ogniotrwałych. 
Książka przeznaczona jest dla mi
strzów. techników I inżynierów za
trudnionych w przemyśle mate
riałów ogniotrwałych.

Henryk Szydłowski — „Pracow
nia fizyczna”. Sygn.: 35071. Praca 

Rozrywki umyUowe ♦ Rozrywki umysłowe ♦ Rozrywki umysłowe ♦ Rozrywki umysłowe ♦ Rozrywki umysłowe

KRZYŻÓWKA

Poziomo: 7. rozległy widok. 8. 
osłona albo szata w sutych fał
dach. 9. absolutne rządy cesar- 
skierll. imię żeńskie. 12. panuje 
tam Pahlawi, 13. twoje filtry.
14. skala, niezawodne oparcie.
15. Napoleon Bonaparte. 19. naj
większa wyspa na Ziemi. 22 
wiadro, 23. stolica Senegalu, 24. 
starożytne miasto greckie (dziś

, w Turcji). Miejsce soboru pow- 
j szechnego w 431 r„ 25. VI, 27. 
I jego hobby to sporządzanie np.

nasz fotoreporter byt przy 
tym, nota bene wyczyny stra
żaków obserwował nie z dołu, 
ale z pozycji dość niebezpiecz
nej. bo z góry, ryzykując... u- 
padkiem. Ale czego się nie ro
bi dla dobrego zdjęcia! RD

Fot. S. GAWLIŃSKI

bałów — Dom Ludowy, Gręba- 
łów 87. tel.: 433-66

Obwód wyborczy 167 — Wa
do w, Ruszczą, Łuczanowice — 
Szk. Podst. nr 78, Wadów nr 49a, 
tel.: 424-56.

Obwód wyborczy 168 — Ple- 
szów — Szk. Podst. nr 77, Pie
szo w nr 23. tel.: 416-80.

Obwód wyborczy 169 — Bra
nice, Chałupki — Szk. Podst. nr 
74, Branice 97, tel.- 423-96.

Obwód wyborczy 170 — Ko- 
ścielniki — Szk. Podst. nr 141, 
Kościelniki. tel.: 417-08.

Obwód wyborczy 171 — Wy- 
ciąże, Przylasek Rusiecki, Kępa 
Grabska — Szk. Podst nr 140. 
Wyciąże 209. tel.: 448-87.

Obwód wyborczy 172 — Wo- 
lica, Przylasek Wyciąski — Szk. 
Podst. nr 142, Wolica

Obwód wyborczy 173 — Szpi
tal — Szpital im. S. Żeromskie
go, Na Skarpie bl. 66.

ta jest pomyślana jako podstawo
wy podręcznik do ćwiczeń na pra
cowni fizycznej dla studentów uni
wersyteckich wydziałów: fizyk', 
mafematyki, chemii oraz-'różtfych 
wydziałów wyższych uczelni tech
nicznych. Książka zawiera opisy 
ponad 120 różnych doświadczeń, z 
których około 50 stanowić będzie 
nowość w stosunku do opisanych 
w Innych wydanych już polskich 
podręcznikach.

W szerokim zakresie uwzględ
niono także działy: dynamikę bry
ły sztywnej, drgania mechaniczne 
i elektryczne, przenoszenie ciepła, 
elektrostytykę. półprzewodniki, 
magnetyzm i fale elektromagnety
czne. KRYSTYNA CIASTON

miniokrętów, 29. owca, 30. rze
ka straszna dla Napoleona.

Pionowo: 1. wstrzymał słońce, 
2. Mały Kapral, 3. pieniądze z 
konta na konto. 4. carski roz
kaz. 5. b. duży ptak stepowy, 
6. pojazd na Sybir, 10. powstał 
ze skrzyżowania ras. 11. prze
ciwieństwo, wzajemna niechęć.
16. zapach ze znakiem minus.
17. napis na krzyżu. 18. wiatr 
plus pył. 19. Prus; 20. stronnik 
poplecznik, 21. kobieta do powa
żania, 26. skóry z tchórza, 28 
hacel.

„Świadek koronny" 
Reżyseria: Franco Girałdi 
Produkcja: włoska
Kino: „Światowid", do 18 bm.

Charakterystyczną cechą 
włoskiego przemysłu filmowe
go jest istnienie grupy produ
centów i realizatorów, którzy 
potrafią w sposób ambitny i 
dla kina włoskiego korzystny 
dyskontować sukcesy swomh 
wielkich kolegów. Prowadzi 
to do rozwoju produkcji cy
klicznej (serie — „rozwodo
wa”. ..celibatowa", „sądowa") 
i jest jak gdyby przystosowa
niem poważnej problematyki 
podejmowanej przez twórców 
największych do potrzeb i u- 
podobań szerokiej widowni. 
Włoscy reżyserzy średniej kla
sy spełniają tu role populary
zatorów. umacniając społecz
ną funkcje kina w swoim kra
ju.

Do twórców tego rodzaju 
należy również reżyser 
„Świadka koronnego” — Fran
co Giraldi. Przed ośmiu laty 
rozpoczynał od westernu, któ
ry na terenie Włoch dopraco
wał sie swojej własnej specy
ficznej stylistyki. Po 1968 ro
ku poświęcił się komedii oby
czajowej. rozpoczynając od a- 
daptacji powieści Alby de 
Céspedes „Lala" Właśnie 
wtedy zetknął się ze świetnvm 
aktorem komediowym Ugo 
Tognazzim. z którym nakręci! 
następnie kilka filmów. Jed
nym z nich jest „Świadek ko-

Kącik filatelistyczny

200-LECIE 
POWSTANIA USA

W 1976 roku przypada 200- 
setna rocznica powstania Sta
nów Zjednoczonych Ameryki. 
Dla uczczenia tego jubileuszu 
poczta USA rozpoczęła sukce
sywną emisję znaczków obra
zujących historyczne wyda
rzenia tego okresu. Do tej po
ry ukazały się trzy znaczki, 
które przedstawiają: druk u- 
lotek. przybijanie odezwy i 
konnego pocztylicna. (kg)

Poziomo: 3. nabija się w nią,
5. Porfirion, 8. przeciwieństwo 
syntezy. 9. nazwisko rodowe M. 
Ćwiklińskiej.

Pionowo: 1. w teatrze lub w 
kiosku (za 4 zl), 2. jeszcze nie 
kijanka. 4. łódź wenecka. 6. 
prawy dopływ Jeniseju wypły
wający z jez. Bajkał. 7. część 
powierzchni kuli odcięta płasz
czyzną.

Wśród czytelników, którzy do 
dnia 23 listopada br. nadeślą 
prawidłowe rozwiązania, rozlo
sowane zostań» nagrody — bony 
książkowe po 50 zl.

ROZWIĄZANIA Z NR 45 
KRZYŻÓWKA

Poziomo: 7. jezioro, 8. Rubi
kon. 9. topaz, 11. trema. 12. gro
ta. 13. zawiesina. 15. fasolka. 17. 
Badenia. 18. fisza. 20. rzepa. 22. 
chinina. 23. niedola. 24. akwa- 
iynta. 27. biust. 29. pasta. 30. 
słota. 31. piwnica. 32. sztajer.

Pionowo: 1. glina. 2. śnieg. 3. 
rezerwat. 4. Botew, 5. drzwi. 6. 
wojownik, 10. pierwszeństwo, 13. 
zalotnica. 14. Andromeda. 16. a- 
fera. 17. baran. 19. cherubin, 21. 
klajster. 25. wasal, 26. Niasa. 28. 
Tunis. 29. prawo.

MAŁA KRZYŻÓWKA
Poziomo: 3. rykowisko, 5. laur

6. drop. 7. dekorator.
Pionowo: 1. cyklamen, 2. skor

pion, 4. Wardar.

BONY KSIĄŻKOWE
PO 100 7.Ł ZA ROZWIĄZANIE 

KRZYŻÓWKI Z HASŁEM
WYLOSOWALI:

1. Artur Pośpiech — Mogilska 
62 8, 31-546 Kraków: 2. Bożena 
Lipa — Centrum B. bl. 7 24. 
31-927 Kraków; 3. Marek Cze
ladzki — Centrum A. bl. 2 120, 
31-923 Kraków; 4. Halina Słab- 
czyńska — os. Urocze 1123, 

ronny” łączący umiejętnie 
modną problematyką sądową 
z utrzymaną w gorzkim tonie 
satyrą psychologiczną.

Warto dodać, że film jest 
barwny, a główną role kobie
cą odtwarza Monica Vitti.
„Helga"
Reżyseria: Erich F. Bender 
Produkcja: NRF
Kino: „Światowid”. 19—21 bm.

„Helga" powstała przy po
parciu zachodnioniemieckiego 
ministerstwa zdrowia i jest 
odpowiedzią seksuologów tego 
kraju na społeczny postulat 
wprowadzenia wychowania 
seksualnego do szkól.

Twórcy wykorzystali zdoby
cze współczesnej techniki fil
mowej stosowanej w filmach 
naukowych, zwłaszcza zdjęcia 
mikroskopowe. Do współpracy 
zaproszono wybitnych fachow
ców. Rozpoczęty jak reportaż, 
film przechodzi stopniowo w 
wykład popularno-naukowy z 
wstawkami inscenizowanymi, 
by zakończyć sie siedmiom’•nu
towa sekwencja porodu, (dr) 
luiuiiiiiiniiiiininnmiuiHn

9 milionów zł
dla wiejskich osiedli 

Nowej Huty
Osiedla wiejskie przyłączone 

do Nowej Huty otrzymają w la
tach 1973—75 szereg ważnych in
westycji komunalnych. I tak w 
Krzesławicach. Luboczy i Grę- 
balowie a także w Bieńczycach 
zostanie zbudowana sieć kanali
zacyjna. Osiedla Mistrzejowice,
Lubocza. Grębałów i Bieńczy
ce otrzymają sieć gazową. Zos
tanie zagospodarowany lasek w 
Łęgu i park w Wadowic, a także 
urządzi się plac zabaw dla dzie
ci w Branicach. Zostanie upo
rządkowany teren w świetlicach 
osiedlowych w Grębałowie i 
Krzeslawicach. a przy drogach 
polnych w Branicach. Chałup
kach. Kantorowicach i Wadowic 
zasadzi się drzewa owocowe. Na 
te inwestycje przeznacza się po
nad. 9 min złotych, przy czym 
zakłada się, że część prac będzie 
prowadzonych przy udziale mie
szkańców dzielnicy w czynie 
społecznym.

uiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiuiinir
Narodowy Fundusz Och

rony Zdrowia sprawq całe
go społeczeństwa

31-953 Kraków; 5. Adam Dyn- 
gosz — Centrum A, bl. 1315, 
31-925 Kraków.

Uwaga: bony wysyłamy pocz
tą — raz w miesiącu.

„GLOS NOWEJ HUT Y” 
Adres redakcji: Huta im. Le
nina Telefony bezpośrednie — 
423-99 przez centralę HiL — 
446-60 i 401-20 wewn 43-11 (re
daktor naczelny). 47-69 (sekre
tarz odpow. redakcji), Si-51 
(sekretariat). Druk: Prasowe 
Zakłady Graficzne RSW ..Pra
sa—Książka—Ruch" w Kraice- 

wle. ul. Wielopole 1.


